
در جلسه روز گذشته شورای شهر، موضوع افت فشار )قطعی( آب در برخی مناطق شهر در گرم ترین روزهای اصفهان،   
موضوع موردبحث اعضا بود

حقابه ای که به تاراج رفته است

یمنا
س: ا

عک

مدیرکل میراث فرهنگی استان 
اصفهان: مسئله فرونشست 
 بربناهای تاریخی اصفهان 
پیگیری حقوقی می شود

زخم ناسور

نیازمند و میرزازاد؛ برگ برنده 
مورایس در مصاف با شباب الاهلی
عبور سپاهان از 
پساپیام با نیما
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7

7

2

2

 ۴۰ درصد فلفل دلمه ای کشور  در  تیران 
تولید می شود

آغاز مرمت تیمچه تاریخی امین الدوله واقع 
در  بازار  کاشان

 افت فشار یا قطعی آب؟ مسئله این است! 

 بی آبی، در حالی مردم اصفهان را گلایه مند کرده که
 مسئولان می گویند ما تلاشمان را کرده ایم 

۱۳۴۰ قلیان از سطح 
اماکن تفریحی اصفهان 

جمع آوری شد

خط ریل اصلی اصفهان 
دو خطه می شود

مشکل آب شرب 
اصفهان در کوتاه ترین 

زمان رفع شود

اوج ناترازی ناوگان حمل ونقل در پیک تقاضا
 گرانی بلیت، نبود زیرساخت، 

چالش تأمین بنزین و سایر قضایا!
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی         

دوشنبه  ۱۵ مرداد ۱۴۰۳
۳۰ محرم ۱۴۴۶

۵ آگوست  ۲۰۲۴
شماره ۴۱۴۷

8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: ۵۰۰۰ تومان

 مدیرعامل شــرکت گاز اســتان اصفهان از برگزاری بیش از 6000 نفرســاعت 
آموزش در حوزه بهداشــت، ایمنی، محیط زیست در ســه ماهه نخست سال 

۱۴0۳ خبر داد.
 به گزارش روابط عمومی شــرکت ملی گاز ایران، ابوالقاســم عسکری ضمن 
بیان این مطلب گفت: برگزاری دوره های مدیریــت HSE و پدافند غیرعامل 
بخشی از برنامه های راهبردی شرکت برای کاهش مخاطرات و ارتقای سطح 
ایمنی و سلامت در محیط کار اســت. این دوره ها با تمرکز بر آموزش مباحث 
تئوری و عملی، به کارکنان کمک می کنند تا بتوانند به شکل مؤثرتری با خطرات 

احتمالی مقابله کنند.
 وی بیان کرد: در ایــن دوره ها، موضوعاتی نظیر مدیریت واکنش در شــرایط 
اضطراری، احداث ایستگاه ها، پروانه های انجام کار، رانندگی تدافعی، آشنایی 
با اصول دســتگاه های گازســنج، کمک های اولیه و مدیریت بحران مدنظر 

قرارگرفته است.
 مدیرعامل شــرکت گاز اســتان اصفهان گفت: باتوجه به اهمیت بالای رعایت 
استانداردهای ایمنی و بهداشــتی در محیط های کاری، برگزاری این دوره ها 

نقش بســزایی در کاهش حوادث و ارتقای ســطح ســلامت کارکنان دارد و 
این دوره ها به صــورت منظم و با بهره گیری از اســاتید مجرب و متخصص در 
 حوزه HSE برگزار می شــوند و تمامی کارکنان مرتبط ملزم به شــرکت در این 

دوره ها هستند.

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان خبر داد؛

 برگزاری بیش از ۶۰۰۰نفرساعت آموزش در حوزه بهداشت، ایمنی، محیط  زیست
فراخوان مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده(

یک مرحله ای

روابط عمومی شرکت عمران شهر جدید فولادشهر

شرکت عمران شهر جدید فولادشهر در نظر دارد؛ مناقصات زیر را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از 
دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد 
شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در ســایت مذکور و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق 

سازند. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ ۱۴0۳/05/۱۳ می باشد.
نوع تضمین شركت در فرآیند ارجاع كار: ۱- ضمانت نامه بانکی و یا ضمانت نامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر بانكی كه دارای مجوز فعالیت از سوی بانك 
مركزی جمهوری اسلامی ایران هستند، در وجه شرکت عمران شهر جدید فولادشهر دارای حداقل اعتبار سه ماه و قابل تمدید به مدت سه ماه 2- فیش واریزی به حساب 
شماره ۴00۱۱۱9506۳77۱۱7 بانک مرکزی بنام تمرکز وجوه سپرده شرکت عمران شهر جدید فولادشهر )وجه نقد یا هر گونه چک به عنوان سپرده قابل قبول نمی باشد(.

شماره و تاریخ ردیف
مبلغ برآورد )ریال(موضوع مناقصهمناقصه

مبلغ تضمین 
شركت در فرآیند 
ارجاع كار )ریال(

گواهینامه 
نحوه پرداخت صلاحیت

۱

تجدید مناقصه 
۱۴0۳/۴062/ص 
مورخ ۱۴0۳/05/۱0 

شماره مناقصه 
در سامانه ستاد 

200۳00۱۳۳500000۴

تهیه مصالح و احداث میدان 
در بلوار ایــران )تقاطع بلوار 
ایران با ST 5۱-۱ برزن دیار( 
و تقاطع های بلوار جهاد شهر 
جدید فولادشــهر به استناد 
مصوبات یکهــزار و یکصد و 
چهل و دومین جلسه هیأت 
مدیره شــرکت عمران شهر 

جدید فولادشهر

 5۱,۳99,0۴6,۳۱0
ریال بر اساس 

فهرست بهای ابنیه و 
راهداری سال ۱۴0۳ 

 2,569,952,۳۱6
ریال

داشتن حداقل 
پایه پنج در 

گرایش ساختمان 
و ابنیه از سازمان 
برنامه و بودجه 

)سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی 

سابق( 

پرداخــت حداقــل پنجــاه 
درصــد از مبالــغ ناخالــص 
وضعیت هــای  صــورت 
تأیید شــده از طریق تهاتر با 
اراضی یــا واحدهای موجود 
با کاربری مختلف در شــهر 
جدید فولادشــهر بــه قیمت 
كارشناســی روز و پرداخت 
مابقی به صورت نقدی صورت 

می گیرد.

2

مناقصه 
۱۴0۳/۴06۳/ص 
مورخ ۱۴0۳/05/۱0 

شماره مناقصه 
در سامانه ستاد 

200۳00۱۳۳5000005

انجــام امــور مربــوط بــه 
نگهــداری، عیــب یابــی، 
تعمیــرات، تهیــه تجهیزات 
دوره ای  بازدیدهــای  و 
پکیج فاضلاب شــهر جدید 
فولادشهر به استناد مصوبات 
یکهــزار و یکصــد و چهل و 
هفتمین جلسه هیأت مدیره 
شرکت عمران شــهر جدید 

فولادشهر

 ۳5,75۴,998,585
ریال بر اساس 

فهرست بهای ابنیه، 
تأسیسات مکانیکی، 

تأسیسات برقی، 
تجهیزات آب و 

فاضلاب، بهره برداری 
و نگهداری تأسیسات 
آب شرب سال ۱۴0۳

 ۱,787,7۴9,9۳0
ریال

داشتن حداقل 
پایه پنج در 

گرایش تأسیسات 
و تجهیزات از 

سازمان برنامه و 
بودجه )سازمان 

مدیریت و 
برنامه ریزی 

سابق(

پرداخــت حداقــل هفتــاد 
درصــد از مبالــغ ناخالــص 
وضعیت هــای  صــورت 
تأیید شــده از طریق تهاتر با 
اراضی یــا واحدهای موجود 
با کاربری مختلف در شــهر 
جدید فولادشــهر بــه قیمت 
كارشناســی روز و پرداخت 
مابقی به صورت نقدی صورت 

می گیرد.

- مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: از روز شنبه مورخ ۱۴0۳/05/۱۳ تا روز شنبه مورخ ۱۴0۳/05/20.
- مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت ۱۳:00 روز دوشنبه مورخ ۱۴0۳/06/05.

- زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 08:00 صبح روز سه شنبه مورخ ۱۴0۳/06/06.
- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها: 

فولادشهر، بلوار ولی عصر، میدان ولی عصر، كد پستی 8۴9۱75۱7۴0 ، صندوق پستی8۴9۱5-۱67
تلفن 5-0۳۱526۳0۱6۱ دور نویس: 0۳۱5262۴۱8۱

-اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس ۴۱9۳۴-02۱ دفتر ثبت نام 889697۳7 و 85۱9۳768
 https://fooladshahr.ntdc.ir :مراجعه به وب سایت شرکت عمران شهر جدید فولادشهر به آدرس -

نوبت دوم

م الف: 1762531

مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان گفت: در سومین مانور سراسری برق که با 
حضور مدیران ارشد شهرداری، اداره برق و سازمان مدیریت بحران اصفهان 
برگزار شد، پس از ارزیابی صورت گرفته، منطقه 7 رتبه نخست را در موضوع 
شهر خورشیدی و توسعه انرژی تجدیدپذیر بین مناطق پانزده گانه شهرداری 

این کلان شهر به خود اختصاص داد.
مهدی ســلطان آقایی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: مهمترین پارامتری 
که شهرداری اصفهان به تازگی روی آن سرمایه گذاری کرده، موضوع نیروگاه 
خورشیدی اســت و منطقه 7 شــهرداری اصفهان با هزینه و سرمایه گذاری 
لازم، بخش عمده ای از فعالیت خود را به این موضوع اختصاص داده است.

وی افزود: منطقه 7 شهرداری اصفهان حدود 85 کیلووات نیروگاه خورشیدی 
طی دو سال گذشــته در دست اقدام داشــته اســت که 50 کیلووات آن در 
پارکینگ شــهرداری منطقه به زودی افتتاح می شود و ۳5 کیلووات آن طی 
روزهای آینده در دست اجرا قرار می گیرد. مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان 
با اشاره به اقدامات انجام شده در راســتای بهینه سازی چراغ های پارک ها 
و آب نماها گفت: اغلب چراغ های پر مصرفی که در بوستان های این منطقه 
وجود داشت را به نوع کم مصرف ال ای دی که نور بیشتری دارد، تغییر دادیم 
و پروژکتورهای ۴00 وات باغ فدک نیز به پروژکتورهای ال ای دی کم مصرف 
تغییر یافت و مصرف آن به حدود یک دهم رسید. سلطان آقایی خاطرنشان 
کرد: با بهینه سازی آب نماهای سطح منطقه 7 و تعمیراتی که روی آنها انجام 

شد، تقریباً مصرف برق را به یک دوم کاهش دادیم.
وی گفت: ســال گذشــته یک میلیارد و 500 میلیون تومان بــرای چراغ ها، 
600میلیون تومان برای پروژکتورها و ۳ میلیــارد و 800 میلیون تومان اعتبار 
برای تهیه و نصب پنل های خورشیدی در نظر گرفته شد تا در راستای مصرف 
بهینه برق گام برداشته باشیم. مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان گفت: با توجه 
به اقدامات صورت گرفته، در سومین مانور سراسری برق که با حضور مدیران 
ارشد شهرداری، اداره برق و سازمان مدیریت بحران اصفهان برگزارشد، پس 
از ارزیابی ها، این منطقه رتبه نخست را در موضوع شهر خورشیدی و توسعه 
انرژی تجدیدپذیر بین مناطق پانزده گانه شــهرداری این کلان شهر به خود 

اختصاص داد.

مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان خبرداد

کسب رتبه نخست منطقه ۷ اصفهان در توسعه انرژی های تجدیدپذیر



دوشنبه  ۱۵ مرداد ۱۴۰۳ / ۳۰ محرم ۱۴۴۶ / ۵ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۴۷

 راه اندازی گلخانه آموزشی در  اردستان
یک واحد گلخانه آموزشــی در فنی و حرفه ای در  شهرستان اردســتان بهره برداری شد.  فرماندار 
شهرستان اردستان در آیین بهره برداری از این گلخانه آموزشی، هزینه اجرای این طرح را ۳۰۰ میلیون 
تومان از محل اعتبارات سفر ریاست جمهوری شهید و تملک دارایی شهرستان بیان کرد و گفت: با 
توجه به کمبود منابع آبی و افزایش متقاضیان گلخانه در شهرســتان احداث گلخانه گام مؤثری به 
منظور آموزش به متقاضیان است. ســید محمد هادی احمدی طباء اظهار کرد: در دو سال گذشته 

وسعت زیر کشت گلخانه در شهرستان اردستان به بیش از دوبرابر رسیده است.

با هدف تقویت بنیان خانواده

 خادمیاران بانی اجرای ۶۰ برنامه خانواده محور 
در آران و بیدگل

خادمیاران شهرستان آران و بیدگل ۶۰ عنوان برنامه با محوریت فرهنگ و خانواده در سه ماه اخیر 
برگزار کرده اند. 

دبیر کانون های خدمت رضوی شهرســتان آران و بیدگل گفت:عمده موضوع هــای این برنامه ها 
آموزش های حوزه مادر و کودک و آموزش حوزه خانواده، مشاوره و روانشناسی با رویکرد کودکان و 

نوجوانان، دختران، پسران، مادران، فرهنگی و آموزشی بوده است. 
عباس آذرباد افزود: در حال حاضر ۱۱ کانون عمومی و سه کانون تخصصی در این شهرستان فعال 
است. وی گفت: هم اکنون ۱۹۵ خادمیار رسمی رضوی شامل ۱۱۱ نفر زن و ۸۴ نفر مرد و ۲ یاور رسمی 

رضوی در کانون های عمومی و تخصصی خدمت رضوی آران و بیدگل فعال هستند.

آغاز ساخت مجتمع آموزشی و فرهنگی خیر ساز در کاشان
ساخت مجتمع آموزشی و فرهنگی خیر ساز شادروان حسام معصومی در کاشان آغاز شد. 

رئیس اداره آموزش و پرورش شهرستان کاشان در آیین آغاز ساخت این مجتمع آموزشی و فرهنگی 
گفت: این مجتمع آموزشی و فرهنگی در زمینی به مساحت 7۲۰۰ متر مربع و زیر بنای ۸۲۰۰متر مربع 

ساخته در سه مرحله ساخته می شود. 
غلامرضا بخشــی افزود: ۱۵۰ میلیارد تومان اعتبار ساخت این مدرســه را خیر مدرسه ساز هادی 
معصومی تأمین و پرداخت می کند. وی گفت: این مجتمع آموزشی شامل مدرسه ۶ و ۹ کلاسه، یک 
هنرستان ۶ کلاسه، کتابخانه، سالن آمفی تئاتر، نمازخانه و سالن ورزشی و سالن چند منظوره است.

در پی فرونشست قنات  رخ داد؛

 مسدود شدن جاده مواصلاتی روستای زیاد آباد 
به روستای ازان

جاده مواصلاتی روســتای زیاد آباد به روســتای ازان در شهرســتان شاهین شــهر ومیمه در پی 
فرونشست قنات مسدود شد.

 بخشدار میمه گفت: در جلسه مدیریت بحران مقرر شــد به دلیل نا ایمن بودن، این جاده مسدود 
شود. احمد حیدریان از مردم خواســت از محور های جایگزین تعیین شده در داخل شهر وزوان و 

کمربندی روستای ازان به روستای حسن رباط استفاده کنند. 
 مصطفی عباسی، مدیر جهاد کشاورزی شهرستان شاهین شــهر و میمه نیز در این باره اظهارکرد: 
پس از محدود ســازی این جاده، عملیات کول گذاری و کانال کشی آغاز می شود و  تا ۲۰ روز آینده 

این مسیر بازگشایی می شود.

رئیس مرکز فنی و حرفه ای اردستان: تنها ۳۶ درصد از آموزش  دیدگان فنی و حرفه ای وارد بازار 
کار می شوند

وقتی مهارت هست، کار نیست!

رئیس مرکز فنی و حرفه ای شهرســتان اردستان گفت: با بررسی های 
صورت گرفته تنهــا ۳۶ درصد از افــرادی که در مراکز فنــی و حرفه ای 
شهرســتان اردســتان آموزش های لازم را فرا می گیرنــد وارد بازار کار 

می شوند. 
به گزارش »ایسنا«، حسن قاسمی سپرو در نشست خبری به مناسبت 
روز ملی مهارت، اظهار کرد: فنی و حرفه ای شهرســتان اردستان دارای 
دو بخش دولتی و غیردولتی اســت که در هر دو بخــش همکاران به 
طور مجموع ۲۹۸ هزار نفر ســاعت آموزش های مرتبــط را ارائه کردند.

وی با بیان اینکه از یک ســال گذشــته تاکنون ۲۲7۶ نفر در ۹۸ رشته، 
آموزش های فنی و حرفه ای شهرستان اردســتان را در مراکز دولتی و 
غیردولتی فرا گرفتند، افزود: از این تعــداد ۳۴۰ نفر از هنرآموزان ما در 
روستاهای شهرستان آموزش دیدند و ۸۴ نفر سرباز نیروهای نظامی، 

۲۲ نفر دارای معلولیت جسمی و ۲7 نفر زنان سرپرست خانوار بودند.
رئیس مرکز فنی و حرفه ای اردستان با اشــاره به برگزاری آزمون های 
فنی و حرفه ای از هنرآموزان مراکز، گفت: از یک ســال گذشته تاکنون 
۱۶۹۸ نفر در مراکز فنی و حرفه ای آزمــون آنلاین و کتبی دادند که ۱۱۰۴ 
نفر در آزمون های انجام شده قبول شدند و توانستند گواهی مربوطه را 
دریافت کنند. قاسمی با بیان اینکه اکنون چهار مرکز دولتی در شهرهای 
اردســتان، زواره و مهاباد در کنار ۳۵ آموزشــگاه آزاد زیر نظر مرکز فنی 
و حرفه ای شهرستان مشــغول فعالیت هســتند، تصریح کرد: اکنون 

۱۰ آموزشگاه آزاد فنی و حرفه ای غیرفعال هســتند که در صورت ادامه 
وضعیت کنونی نسبت به ابطال مجوزهای آنها اقدام می شود.

وی گفت: مرکز فنی و حرفه ای شهرســتان اردســتان با توجه به همه 
محدودیت هایی که در منطقه از لحاظ تجهیزات وجود داشــته و نیازی 
که احساس می شــد، یک باب گلخانه آموزشــی را با اعتباری بالغ بر 
۳میلیارد ریال تأسیس کرد. همچنین با صرف اعتباری بالغ بر۳ میلیارد 
ریال کارگاه های آموزشی مرکز برادران و خواهران اردستان به تجهیزات 

فناوری اطلاعات مجهز و به روز شده است.
رئیس مرکز فنی و حرفه ای اردســتان با بیان اینکه نگاه هنرجویان به 
رشته های فنی و حرفه ای بیشتر برای گذراندن اوقات فراغت می شد، 
گفت: با بررسی های صورت گرفته ۳۶ درصد از افرادی که در مراکز فنی و 
حرفه ای شهرستان اردستان آموزش های لازم را فرا می گیرند وارد بازار 
کار می شوند و مابقی که اکثراً خانم ها هســتند بیشتر به صورت تفننی 
در کلاس ها شرکت می کنند. قاســمی یکی از برنامه های اصلی فنی و 
حرفه ای شهرستان اردستان را کاهش شکاف بین صنعت و مراکز فنی 
و حرفه ای عنوان کــرد و گفت: با تعاملی که برقرار کردیم در یک ســال 
گذشته ۲7۸ نفر از آموزش دیدگان فنی و حرفه ای از پرسنل کارخانه ها 
و صنایع شهرستان بودند. در اردستان نیاز مبرم وجود دارد تا با همکاری 
جمعی شــکاف بین صنعت و مهارت های فنی و حرفه ای کمتر شود تا 

موتور محرک اقتصاد و تولید شتاب بیشتری بگیرد.

مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان از احداث پکیج 
تصفیه خانه آب مجتمع ۲۱ روستای پادنای سمیرم 
خبر داد و گفت: این طرح، آب شــرب سالم ۴۰۰۰ 
خانوار با جمعیت ۱۳ هزار نفر را پوشش خواهد داد.

حسین اکبریان در گفت وگو با »مهر« هزینه اجرای 
این پروژه را ۲۰۰ میلیارد ریال از محل تأمین اعتبار 
عمرانی – جاری اعلام و اظهار کرد: منبع تأمین آب 
این مجتمع در حال حاضر یک چشــمه با ظرفیت 
۵۰لیتر در ثانیه و برای اجرای این طرح ۵۰۰ متر خط 

انتقال اجرا شده است.

وی افــزود: فاز اضطــراری تصفیه خانــه آب این 
مجتمع در خرداد ماه ســال جاری به بهره برداری 
رسید و پیش بینی می شــود احداث پکیج تصفیه 
خانه نیز در کمتر از یک ماه دیگر، در اوایل شهریور 

ماه به بهره برداری برسد.
مدیر عامل آبفای استان اصفهان ارتقای کمی و کیفی 
آب شرب روستاهای سمیرم را از اهداف این پروژه 
اعلام کرد و اظهار کرد: تأمین آب شرب سالم و پایدار 
و در نتیجه بهبود کیفیت زندگی و توســعه پایدار از 

رویکردهای اصلی شرکت آبفای استان است.

به گزارش »مهــر«، اجرای خط انتقــال و احداث 
مخزن ۳۰۰ مترمکعبی نورآباد و اجرای خط انتقال، 
احداث مخــزن ۵۰۰ مترمکعبی کیفته گیوســین و 
اصلاح شــبکه روستاهای اســلام آباد و موروک از 
طرح های دیگری است که در منطقه سمیرم در حال 

اجرا است و تا شهریور ماه به بهره برداری می رسد.

مدیرعامل شرکت آبفای استان اصفهان خبرداد؛

احداث تصفیه خانه آب مجتمع ۲۱ روستای پادنای سمیرم

رئیس اداره راهداری کاشان جزئیات قیمت بلیت کاشــان ـ مهران را تشریح کرد. علی اکبر آقایی در گفت وگو با »تســنیم«، ضمن عرض تسلیت ایام سوگواری آقا 
اباعبدا... الحسین)ع( و یاران وفادارش، با اشاره به ایام اربعین حسینی و حضور زائران در مراسم باشکوه پیاده روی، اظهارکرد: یکی از راه های اعزام زائران به مرزهای 
خروج از کشور استفاده از حمل ونقل عمومی و اتوبوس است. وی با بیان اینکه اقبال مردم کاشان برای خروج از کشور از مرز مهران نسبت به سایر مرزها بیشتر است، 
افزود: اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای شهرستان کاشــان به منظور تردد و اعزام زائران به مرز مهران تمام تلاش و توان ظرفیتی خود را به کار گرفته است. رئیس 
اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای شهرستان کاشان با اشاره به تعیین نرخ بلیت اتوبوس از کاشان به سمت مرز مهران خاطرنشان کرد: قیمت بلیت اتوبوس ۲۵نفره 
یک میلیون و ۱۰۰ هزار تومان، اتوبوس ۳۲نفره، ۸۶۰ هزار تومان و اتوبوس ۴۴نفره ۶۳۰ هزار تومان نرخ گذاری شده است و رانندگان ملزم به دریافت نرخ بلیت بر اساس 
قیمت اعلامی هستند. وی با ابراز اینکه »با وجود تمام تلاش ها و استفاده از ظرفیت حداکثری برای اعزام زائران به مرزهای خروج اما با محدودیت ناوگان حمل ونقل 
مواجه هستیم.«، گفت: امسال حدود ۸۰ دستگاه ناوگان اتوبوسی خدمت رسانی به زائران اربعین حسینی به مرز مهران را به عهده دارند که نسبت به سال گذشته با 
کاهش ۲۰درصدی تعداد ناوگان مواجه هستیم. آقایی تصریح کرد: برای مدیریت سفرهای اربعین با توجه به کمبود ظرفیت ناوگان، توصیه می شود که اولًا زائران سفر 
خود را قبل از بازه زمانی پیک تقاضای سفر یعنی ۱۶ لغایت ۲۲ مردادماه برنامه ریزی کنند و ثانیاً برای سفر از دیگر ظرفیت های حمل ونقل به ویژه سفر با خودروهای 
شخصی استفاده شود. وی با اعلام اینکه فروش حضوری بلیت های اربعین از تاریخ ۲۳ مرداد ماه در پایانه الغدیر کاشان آغاز می شود، اضافه کرد: شهروندان در صورت 

مشاهده هرگونه تخلف از سوی شرکت های حمل ونقل می توانند از طریق سامانه پاسخگوی ۱۴۱ و ۳۰۰۰۵۶۱۴۱ اطلاع دهند تا اقدام لازم انجام شود.

خبر روزقیمت بلیت کاشان ـ مهران مشخص شد

عکس خبر

دستگیری سارق 
طلای بانوان در لنجان

فرمانــده انتظامی شهرســتان 
لنجان با بیان اینکه این ســارق، 
طعمه های خــود را از میان زنان 
مُســن انتخاب می کــرد، گفت: 
مجرم، خود را بــه عنوان خَیر و یا 
بدهکار معرفی و به همین شیوه، 

اعتماد افراد را جلب می کرد.

مدیر جهاد کشاورزی تیران و کرون:

۴۰ درصد فلفل دلمه ای کشور در تیران تولید می شود
مدیر جهاد کشــاورزی تیران و کرون گفت: ۴۰ درصد کل فلفل دلمه ای کشور در حدود هزار گلخانه 

این شهرستان تولید می شود. 
مهدی آرپناهی در گفت وگو با »ایســنا« اظهار کرد: حدود هزار گلخانه ســبزی و صیفی و پرورش 
گل های زینتی در تیران و کرون به همت بخش خصوصی تأسیس شده که سهم تولیدی ۴۰ درصدی 
از کل فلفل دلمه ای کشور به این منطقه اختصاص دارد. وی افزود: بخش اندکی از گلخانه های این 

شهرستان به پرورش گل های زینتی اختصاص یافته و عمده آن تولید فلفل دلمه ای است. 
به گفته مدیر جهاد کشــاورزی تیران و کرون، ســالانه ۲۵ درصد به ســطح زیر کشت محصولات 
گلخانه ای این شهرســتان افزوده شــده به همین دلیل رتبه اول گلخانه های مدرن استانی و ملی 
 را داریم. آرپناهی اضافه کرد: ۹۰ درصد کل تولید فلفل دلمــه ای این منطقه قابلیت صادرات دارد  و 
درصد کمی از آن در بــازار داخلی مصرف می شــود. وی با بیان اینکه بســته بندی و برندســازی 
 این محصول انجام شــده، خاطرنشــان کــرد: فرآوری محصولات کشــاورزی نیز مهــم بوده که 

حلقه تولید را تکمیل می کند. 
مدیر جهاد کشاورزی تیران و کرون یادآور شد: با راه اندازی گلخانه ها و بسته بندی و صادرات آن، زمینه 
اشغال بالغ بر هزار نفر فراهم شــده و با کمبود نیروی کار در منطقه مواجه هستیم. آرپناهی نیروی 
کارگری را بخشی از منابع انسانی مورد نیاز اعلام  کرد و گفت: نیروی کارشناس هم برای این کار نیاز 
بوده تا فعالیت های تخصصی انجام شود. وی به پرداخت تسهیلات برای راه اندازی مراکز بسته بندی 
و فرآوری محصولات کشاورزی اشاره کرد و افزود: تنها نباید بر حوزه تولید تمرکز داشت، بلکه دیگر 
مؤلفه های تولیدی نیز باید رشد و پیشرفت کنند. مدیر جهاد کشاورزی تیران و کرون به تولید موسیر 
این منطقه نیز اشــاره کرد و گفت: محصولات دارویی مثل موسیر و زعفران در این شهرستان تولید 
می شود که رتبه اول تا سوم کشور را دارد. آرپناهی ادامه داد: تســهیلات اشتغالزایی به متقاضیان 

پرداخت می شود و بخشی از سرمایه گذاری نیز توسط خود افراد تأمین می شود.
به اعتقاد وی توسعه دیگر بخش ها مثل راه اندازی هنرستان  کشاورزی، آزمایشگاه های تحقیقاتی و 
تخصصی و فعالیت های صنعتی مرتبط بر کشاورزی در این شهرستان با رونق کشاورزی رقم خورده 

و توانسته جهش مالی و اقتصادی به وجود آورد.

آغاز مرمت تیمچه تاریخی امین الدوله واقع در بازار کاشان
سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان کاشان از آغاز مرمت بام تیمچه 

امین الدوله بعد از نم زدگی آن در هفته گذشته خبر داد.
علیرضا عبداله زاده در گفت وگو با »ایســنا«، اظهار کرد: بخشی از مراسم آیینی محرم در بازار بزرگ 
کاشان انجام می شود که پیش از شروع محرم و با توجه به حساسیت موضوع، در جلسه ای با حضور 
سازمان های مربوط، عدم نصب کولرآبی در بام این اثر تاریخی مصوب و ابلاغ شد.وی افزود: به طور 
شبانه، کولر آبی در بام تیمچه امین الدوله نصب شده بود که کارشناسان و مأموران یگان حفاظت اداره 
میراث فرهنگی با اطلاع رسانی یکی از کاسبان میراث  دوست، همان شب اقدام به رفع خطر کردند.

عبداله زاده تصریح کرد: بــا پیگیری های این اداره با همکاری شــهرداری منطقــه یک، عملیات 
سبک ســازی بام تیمچه امین الدوله برای مرمت، آغاز شد، ولی خشــک شدن نم زدگی قسمت 

آسیب دیده، چند روز طول کشید که مرمت بام این اثر تاریخی شروع شد.
سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شهرستان کاشــان تأکید کرد: اداره 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در تمامی موارد حافظ منافع میراث فرهنگی شهر است و 
بعد از کسب خبر از این اتفاق، شکایت واحد حقوقی این اداره برای خاطیان تنظیم شده و تا حصول 
نتیجه  پیگیر این موضوع خواهیم بود. وی گفت: شــهروندان بهترین حافظان میراث فرهنگی و از 
سرمایه های بی نظیر شهر هستند و از کسبه میراث دوستی که با اطلاع به موقع موجب پیشگیری از 

خسارت به بازار تاریخی کاشان شدند، تقدیر شد.

با مسئولان

کاهش روند شاخص 
مصرف شیر مصنوعی در 

منطقه کاشان
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی کاشان 
گفت: شــاخص مصرف شــیر مصنوعی در 
منطقه کاشان در سال گذشته ۱۰.۵ درصد بوده 
که نسبت به سال های قبل از آن روند کاهشی 

داشته است. 
مهدی دلاوری در گفت وگو با »ایســنا« اظهار 
کرد: تعداد کل کودکان کمتر از ۵ سال در حوزه 
تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی کاشان 
۳۶۴۳۱  نفر اســت که از این تعــداد ۱۳۶۰۹ 
نفر کمتر از ۲ سال سن دارند. وی با اشاره به 
هفته جهانی ترویج تغذیه با شیر مادر، افزود: 
برنامه های این هفته با شعار »حمایت همه 
جانبه ترویج تغذیه با شــیر مادر برای همه« 
برگزار می شود تا اهمیت تغذیه طبیعی برای 
نوزاد به همــه مادران جهان فرهنگ ســازی 
شود. دلاوری گفت: راه اندازی مراکز شیردهی 
در شهرستان های کاشان و آران و بیدگل نقش 
مهمی در کاهش شــاخص شــیر مصنوعی 
داشــته که در راستای دســتیابی به اهدافی 
همچون ارتقای آگاهــی جامعه در خصوص 
چالش های موجود در حمایت از ترویج تغذیه 
با شیر مادر طراحی شده اســت. وی افزود: 
توسعه بستر لازم برای دسترسی برابر به تغذیه 
با شیر مادر، جلب همراهی و حمایت افراد و 
سازمان ها برای افزایش همکاری و تمرکز بر 
گروه های آسیب پذیر و حمایت آنان از تغذیه 
با شیر مادر مراکز شــیردهی راه اندازی شده 
اســت. دلاوری گفت: طبق مــاده ۲۲ قانون 
جوانی جمعیــت همه اداره ها و ســازمان ها 
موظف هســتند که زیرســاخت های لازم در 
خصوص حمایت از مادران شــیرده و فضای 
مناسب برای استراحت و شیردهی در راستای 
تحقق و ارتقای برنامه ترویج تغذیه با شــیر 
مادر را فراهم کنند. وی افزود: در حال حاضر 
در حوزه بهداشت با ارائه آموزش های صحیح  
به مادران در طول دوران بارداری و شیردهی و 
ارجاع موارد خاص به مرکز مشاوره شیردهی، 
زمینه حمایت و تشویق مناسب برای شیردهی 

مادران فراهم شده است.

اخبار

استان

رئیس اداره ورزش و جوانان کاشان:

جوانان باید به اهمیت مشاوره 
آگاه شوند

رئیــس اداره ورزش و جوانان کاشــان گفت: وزارت 
ورزش و جوانان به طور خاص نهاد متولی آموزش های 
پیش از ازدواج است و مراکز تخصصی مشاوره ازدواج 
و خانواده عملکــرد خوبی داشــته اند و جوانان باید 

نسبت به اهمیت  مشاوره آگاه شوند.
محمدجواد سلامیان زاده در آیین گشایش یک مرکز 
مشاوره در کاشان، اظهار کرد: تاکنون سه مرکز مشاوره 
با مجوز وزارت ورزش و جوانان در کاشــان فعالیت 
می کند و دو مرکز مشــاوره نیز در هفته جاری آغاز به 

کار می کند.
وی افزود: وجود مراکز مشاوره برای زندگی شهروندان 
و جامعه کاشان اتفاق های خوبی است که مهم ترین 
رویکرد بــرای تأثیرگــذاری بر همبســتگی و ادغام 
اجتماعی اســت که وزارت ورزش و جوانان بر عهده 

دارد.
رئیس اداره ورزش و جوانان کاشان با اشاره به اهمیت 
آموزش در زندگی انســان، تصریح کرد: یکی از ارکان 
موفقیت در هر امری آموزش است و خانواده نیز برای 
آنکه به موفقیت برسد نیازمند آموزش هایی است که 

در مراکز مشاوره ارائه می شود.
سلامیان زاده تأکید کرد: بدون شک علم روانشناسی و 
مشاوره یک دانش جهانی است و روش های مفیدی 
برای زندگی انسان دارد ولی باید طبق فرهنگ و شرایط 
زندگی هر منطقه و زیست بومی مشاوره ها بومی شود.

رئیس سازمان تبلیغات اســلامی کاشان نیز گفت: 
وجود هر یک از مراکز مشــاوره یک فــال نیک برای 
سلامت جامعه است و خداوند که روح و روان انسان را 
آفریده، برای سلامت آن نیز دستوراتی قرار داده است 
که با عمل کردن به آن، حال انسان خوب خواهد شد.

سید عبدالرضا تولیت اظهارکرد: ازدواج لذت زندگی 
است که اگر آیات و روایات و آموزه های دینی پشتوانه 
این لذت باشد، این ازدواج دایر بر مدار سلامت روان و 

روح  انسان ها خواهد بود.
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با فرارسیدن فصل گرما و شرایط مساعد آب وهوایی برای مسافرت، 
هر سال ترددها در کشور افزایش پیدا می کند که در پیش بودن ایام 
اربعین بر میزان تقاضای سفر می افزاید. در این میان برخی مسافران از ناوگان 
حمل ونقل جاده ای به ویژه اتوبوس های بین شــهری اســتفاده می کنند که با 
چالش های زیادی در ناترازی دخل وخرج ناوگان به دلیل قیمت بلیت اتوبوس 
و تأمین سوخت تا نبودن زیرساخت های موردنیاز دست وپنجه نرم می کند که 
نتیجه آن به هم خوردن تعادل در بازار عرضه و تقاضای سفرهای برون شهری با 

ناوگان حمل ونقل عمومی بوده است.
به گزارش خبرنگار »ایمنا«، احمدرضا عامری، رئیــس هیئت مدیره اتحادیه 
شرکت های تعاونی مسافربری کشــور با بیان اینکه تعداد اتوبوس های برون 
شهری نسبت به تقاضای جامعه کم است، اظهار کرد: به دلیل تحریم ها و شرایط 
سخت اقتصادی کمبود در همه بخش ها احساس می شود؛ اتوبوسرانی کشور نیز 
از این ناحیه ضربه خورده است و در حال حاضر تناسبی میان تعداد اتوبوس های 

برون شهری و تقاضای جامعه نیست.
وی شرایط سخت اقتصادی را زمینه ساز کاهش سفرهای برون شهری دانست 
و گفت: در حال حاضر هزینه ســفر و گردشگری در اولویت مردم نیست، اما در 
این شرایط هم باز ناوگان اتوبوسرانی جوابگوی متقاضیان نبوده و این تناسب 
نداشــتن عرضه و تقاضا در زمان تعطیلات تابســتانی و نــوروزی یعنی پیک 

سفرهای مردم به اوج خود می رسد.
رئیس هیئت مدیره اتحادیه شــرکت های تعاونی مسافربری کشور از کاهش 
ظرفیت شبکه حمل ونقل مسافربری خبر داد و گفت: ظرف دو سال اخیر تعداد 
اتوبوس های برون شهری از ۱5 هزار و 500 دســتگاه اتوبوس به 6500دستگاه 
رسیده است و این یعنی تعداد اتوبوس های مسافربری ظرف دو سال از نصف 

هم کمتر شده است.
عامری کمبود ناوگان اتوبوسرانی کشور و افزایش قیمت لاستیک و لوازم یدکی 
را موجب ایجاد مشــکلات زیادی در این بخش معرفی کرد و ادامه داد: دولت 
قول همکاری با شرکت های حمل ونقل را برای تولید و واردات ناوگان مختلف 
داده است که امیدواریم تعداد این ناوگان به ۱5 هزار دستگاه سال گذشته برسد 

تا بخشی از مشکلات در این حوزه برطرف شود.

ایستادن در برابر بازار با قیمت گذاری بلیت
علی ضیایی، مدیر اندیشکده حمل ونقل ایران در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: 
در زمینه حمل ونقل مسافر از طریق جاده، ریل و هوایی مشکل مشابهی وجود 
دارد که در حال تشدید است و آن تلاش دولت برای ایستادن در برابر بازار است 
در نتیجه اختلاف پتانسیلی ایجاد می شود که تعادل میان عرضه و تقاضا را در 

بازار به هم می ریزد.
وی با اشاره به سرکوب قیمت بلیت ناوگان مسافری در سال های اخیر، افزود: 
تلاش دولت برای جلوگیری از افزایش قیمت بلیت اتوبوس متناســب با تورم 
و هزینه های تمام شده باعث شــد صرفه اقتصادی این شغل برای رانندگان از 
بین برود و در حال حاضر بیشتر اتوبوس ها غیرفعال شده و رانندگان آنها سراغ 

حمل ونقل بار رفته اند.
کارشــناس حمل ونقل و ترانزیت کاهش ظرفیت ناوگان مسافری جاده ای را 
پیامد سرکوب قیمت بلیت دانست و گفت: در بخش حمل ونقل ریلی نیز همین 
مشکلات وجود دارد، زیرا این بخش به ذات خود زیان ده است و نه تنها در ایران 
بلکه بسیاری از کشورهای دیگر جهان نیز چنین شــرایطی دارد، اما با اصرار بر 
ارزان نگه داشتن قیمت، در حال حاضر زیان دهی حمل ونقل ریلی به اندازه ای 
تشدید شده است که روی دوش شرکت ها و راه آهن سنگینی می کند و از صرفه 

اقتصادی خارج شده است.

دخل ناوگان مسافری با خرج نمی خواند
ضیایی با اشــاره به حمایت دولــت از حمل ونقل ریلی به دلیــل مزایای ملی 
آن خاطرنشــان کرد: در کشــور ما نیز این شــرایط وجود دارد، اما هنگامی که 
دخل وخرج این بخش با هم هم خوانی نداشــته باشــد، نباید انتظار افزایش 
ظرفیت را داشته باشــیم هرچند موضوع افزایش آمار مسافران حمل شده در 

بخش راه آهن در سال های اخیر مطرح شده اما پاسخگوی نیاز نیست.
وی مشکلات اقتصادی شرکت های حمل ونقل جاده ای و ریلی را بزرگ ترین 

مانع در مسیر افزایش ظرفیت معرفی کرد و یادآور شد: این شرکت ها درآمدی 
برای سرمایه گذاری در زمینه خرید لوکوموتیو یا ناوگان اتوبوس یا حتی تعداد 
سیر وسایل نقلیه موجود ندارند، زیرا هر سیر برایشان ضرر است به همین دلیل 

میزان فعالیت خود را در حداقل نگه می دارند تا شرکت سرپا بماند.

قیمت بلیت، معلول تورم است
کارشــناس حمل ونقل و ترانزیت درباره تأثیر ثابت نگه داشــتن نرخ بلیت بر 
کاهش تورم و حفظ قدرت خرید مصرف کنندگان توضیح داد: قیمت بلیت بیش 
از آنکه علت تورم باشد، معلول آن اســت، زیرا تورم در جامعه در حال افزایش 
است و ترکش های آن به همه صنایع از جمله حمل ونقل برخورد می کند، برخی 
از صنایع دیگر که با فشــار کمتری روبه رو هستند، متناسب با تورم و قیمت ارز 
یا عوامل دیگر قیمت خدمات خود را افزایش می دهند، اما این روند در ناوگان 

حمل ونقل متوقف شده است.
ضیایی با اشاره به افزایش هزینه های حمل ونقل ادامه داد: قیمت لاستیکی، 
بانداژ چرخ قطار، تجهیزات ترمز و همه لوازم مصرفی ناوگان حمل ونقل عمومی 
تا چند برابر قبل افزایش یافته است و در کنار آن، تحریم ها نیز هزینه های ارزی 
بیشتری تحمیل می کند که در بالا رفتن قیمت نهایی تأثیرگذار است در حالی که 
شرکت ها ملزم به ثابت نگه داشتن نرخ بلیت هستند و این شرایط دخل وخرج 

فعالان این صنعت به هم می ریزد.
وی درباره گلایه مســافران از کمبود و کیفیت پایین ناوگان حمل ونقل عمومی 
اظهار کرد: اقداماتی که نیازمند هزینه نباشــند، با فعالیت هــای نرم افزاری و 
مدیریتی قابل اصلاح هستند از جمله موضوع توقف و سرعت ناوگان در مسیر 
که در گذشته اقداماتی برای ساماندهی آن انجام شده و با راه اندازی سامانه ای 
همچون سپهتن در حال حاضر به خوبی کنترل می شود و دولت می تواند از این 

بستر برای ساماندهی ناوگان باری نیز استفاده کند.

جاده و هوا ویژه جابه جایی مسافر
کارشــناس حمل ونقل و ترانزیت دو بخش از چهار شــیوه حمل ونقل را ویژه 
جابه جایی مسافر دانست و یادآور شد: ناوگان جاده ای و هوایی ویژه مسافر و 
دریا و ریل مناسب برای حمل بار هستند و هنگامی که این بخش ها به درستی 
مدیریت نشــوند با یکدیگر تداخل پیدا می کنند به عنوان مثال در حال حاضر 
مشــکلات ناوگان هوایی و تناسب نداشــتن آن با جمعیت کشور موجب شده 
که بار مســافران آن بر بخش ریلی و جاده ای تحمیل شــود که آسیب هایی را 

به دنبال دارد.
ضیایی اشــغال ظرفیت بخش بار، افزایش هزینه های ســوخت، آلایندگی و 
فرســایش جاده را پیامد مسافرمحور شــدن حمل ونقل ریلی کشور دانست و 
گفت: توسعه نداشتن ظرفیت ناوگان هوایی متناسب با نیاز مسافران نیز موجب 
می شود سرریز مسافران روی حمل ونقل جاده ای ریخته شود و در نبود ناوگان 

کافی، جابه جایی از طریق وسایل نقلیه شخصی افزایش پیدا کند که پیامدهایی 
هچون مصرف سوخت و تلفات جاده ای را به همراه داشته است.

سهم یک تا ۲ درصدی حمل ونقل ریلی در جابه جایی مسافران
از ســوی دیگر محمد جواد شاهجویی،کارشــناس حمل ونقل شیوه غالب در 
بخش حمل ونقل مسافری کشور را جابه جایی از طریق جاده ها معرفی کرد و در 
این باره به »ایمنا« گفت: در این حوزه نیز شیوه اصلی، حمل ونقل با خودروهای 
شخصی است تا جایی که بر اســاس آمار راهداری از ۱.۷ میلیارد سفری که در 
طول سال ثبت می شــود نزدیک به ۱50 میلیون یعنی کمتر از ۱0 درصد سفرها 
توسط حمل ونقل جاده ای شامل تاکسی های بین شهری، مینی بوس و اتوبوس 

انجام می شود.
وی با اشاره به سهم یک تا 2 درصدی حمل ونقل ریلی در جابه جایی مسافران 
یادآور شد: به همین میزان یعنی نزدیک به ۳0 میلیون سفر نیز توسط حمل ونقل 
هوایی اتفاق می افتد و این نشان می دهد که همچنان شیوه غالب، حمل ونقل 

جاده ای است.
کارشناس حمل ونقل توسعه ناوگان مسافربری کشور را ضروری دانست و ادامه 
داد: بسیاری از کشورهای دنیا که ویژگی های جغرافیایی و پراکندگی جمعیتی 
شبیه ایران دارند به سمت شکل دهی حمل ونقل مسافر از طریق ناوگان هوایی 
رفته اند و سهم کمتری برای ناوگان ریلی و جاده ای در نظر گرفتند اما همچنان 
در بسیاری از کشــورهای پیشــرفته حمل ونقل جاده ای به ویژه با خودروهای 
شخصی به واسطه راحتی سفر و مدل جابه جایی از درب به درب از اهمیت بالایی 
برخوردار است با این برای مسافت های بلند حال ناوگان هوایی به شکل جدی 

مورد استفاده قرار می گیرد.

همه عوامل در مسیر رونق سفرهای جاده ای
شــاهجویی حمل ونقل ریلی و زمینی را مناسب مســافت های کوتاه دانست 
و تأکید کرد: در کشــورهایی که ناوگان ریلی از اهمیت زیادی برخوردار اســت، 
حمل ونقل مسافر را به شکل حومه ای در دستور کار دارند یا از ناوگان سریع السیر 

استفاده می کنند که دارای ویژگی های حمل ونقل هوایی است.
وی با اشاره به توسعه ناپایدار این صنعت در کشور گفت: یارانه های قابل توجه 
ســوخت که به این بخش پرداخت می شــود در کنار دریافت نشــدن عوارض 
جاده ای موجب شــده حمل ونقل جاده ای از اهمیت و رونق بیشتری برخوردار 
شود به همین دلیل برای بسیاری از مسافران استفاده از خودروی شخصی یا 

ناوگان عمومی یکی از نخستین گزینه ها به شمار می آید.
کارشــناس حمل ونقل هزینه بــالا، نبود امکانــات، کمبود نــاوگان و بلیت در 
بخش های ریلــی و هوایی را عامل جذابیت بخش جــاده ای بیان کرد و ادامه 
داد: زمان آن رسیده که برای توسعه حمل ونقل هوایی را از مسافت های بلند آغاز 
کنیم، البته در بعضی از مسیرهای پرطرفدار حمل ونقل مسافری ریلی همچنان 

قابل استفاده است، اما با رعایت ملاحظاتی شبکه ریلی کشور با سرمایه گذاری 
هنگفت و برای مأموریت ویژه ایجاد شده و نباید برای جابه جایی مسافر اشغال 
شود. شاهجویی تصریح کرد: حمل ونقل مسافر ریلی بدون یارانه دولتی از نظر 
اقتصادی یک کار به صرفه و ســودمند نیســت به همین دلیل شکل گیری آن 
نیازمند حمایت دولت است و با توجه به مزیت های کشور در حوزه حمل ونقل بار 
و ظرفیت های موجود در حوزه ترانزیت و کریدورهای بین المللی به نظر می رسد 
که ظرفیت ریلی برای حمل بار مناســب تر اســت، اما در مســیرهای محدود 
پرطرفداری همچون تهران مشهد، تبریز و بندرعباس همچنان برای جابه جایی 

مسافر قابل استفاده خواهد بود.
وی کاهش بار مسافر از شبکه ریلی را زمینه ســاز حمل بار بیشتر از طریق این 
شبکه دانست و گفت: این ساماندهی نیازمند یک نگاه کلان به بخش حمل ونقل 
و نسبت های آن در کشور است به ویژه آنکه در حال حاضر شاهد حمل نزدیک 
به 500 میلیون تن بار در جاده های بین شهری هستیم که میزان خسارت آن به 
روکش آســفالت و زیربنای جاده ها بیش از 5000 برابر یک خودروی شخصی 

است.
فرســودگی ناوگان در کشور مسئله جدی اســت، جدای از آن در زمینه صنعت 
حمل ونقل هوایی با وجود ۷0 تا ۸0 پرنده فعال با چالش جدی روبه رو هستیم 
در حوزه ریلی نیز با دو سه هزار واگن مســافری فعال وجود دارد که بیشتر آنها 

عمر بالا حتی بیش از ۳0 تا ۴0 سال دارند

افزایش ایمنی راه ها با هدایت بار به ناوگان ریلی
کارشــناس حمل ونقل یکی از عوامل مهم تصادفات و تلفات جاده ای را وجود 
خودروهای باری و سنگین دانست و توضیح داد: هر چقدر تعداد ناوگان باری در 
جاده ها محدودتر و ناوگان ریلی برای حمل بار جذاب تر شود، ایمنی جاه افزایش 
پیدا می کند، همچنین مصرف سوخت و هزینه های حمل کالا کاهش یافته است 
و این سرمایه صرفه جویی شــده می تواند در توسعه صنعت حمل ونقل ریلی و 
هوایی سرمایه گذاری شود تا در بهترین حالت، ریل، جاده و ناوگان هوایی بتوانند 

سهم خود را در جابه جایی مسافران ایفا کنند.
شاهجویی با اشــاره به مشــکلات ناوگان حمل ونقل عمومی گفت: فرسودگی 
ناوگان در کشور مســئله جدی اســت جدای از آن در زمینه صنعت حمل ونقل 
هوایی با وجود ۷0 تا ۸0 پرنده فعال با چالش جدی روبه رو هســتیم در حوزه 
ریلی نیز با دو سه هزار واگن مســافری فعال وجود دارد که بیشتر آنها عمر بالا 

حتی بیش از ۳0 تا ۴0 سال دارند.
وی ادامه داد: در ناوگان اتوبوس نیز با ۱0 تا ۱2 سال میانگین سنی، عقب ماندگی 
جدی دیده می شــود، اما دلیل اصلی این عقب ماندگی و وارد نشدن سرمایه 
جدید به این صنعت، تلاش برای سرکوب اقتصاد حمل ونقلی با قیمت گذاری 
دستوری است که موجب از بین رفتن جذابیت ســرمایه گذاری در حوزه های 

مختلف حمل ونقل کشور و ناوگان فرسودگی شده است.

ناوگان مسافری جاده ای در سراشیبی سقوط
کارشــناس حمل ونقل واقعی نبــودن قیمت بلیــت را مانع ســرمایه گذاری 
شرکت های حمل ونقل در افزایش ظرفیت ناوگان معرفی کرد و گفت: در بخش 
حمل ونقل ریلی شــرکت های خصوصی علاقه به خرید نــاوگان جدید ندارند 
در حوزه حمل ونقل جاده ای که آمارها نشــان می دهــد نزدیک به ۱0 درصد کل 
حمل ونقل کشور توســط این حوزه اتفاق می افتاد، در حال حاضر شاهد خروج 
سرمایه گذاران و فروش اتوبوس های فعال در ناوگان هستیم، زیرا افراد به سمت 

خرید کامیون می روند تا از این طریق کسب درآمد کنند.
شــاهجویی از کاهش ظرفیت ناوگان حمل ونقل مســافری جاده ای به نصف 
گذشــته خبر داد و تأکید کرد: ایــن موضوع پیامد قیمت گذاری دســتوری و 
اقتصاد سرکوب شــده اســت که در صورت ادامه آن، حمل ونقل قابل توجهی 

باقی نخواهد ماند.
به گزارش »ایمنا«، کمبود ناوگان عمومی جابه جایی مســافر مشکلی است که 
در شرایط پیک تقاضا همچون تعطیلات تابستان، عید نوروز و سفرهای اربعین 
بیش ازپیش خودنمایی می کند و راهکارهای موقت همچون اختصاص ظرفیت 
راه آهن یا اتوبوس به حمل ونقل این مســافران نیز تاکنون نتوانسته خدمات 

مناسبی در اختیار مسافران قرار دهد.

قاری قرآن؛ مدیرکل راه و شهرسازی اصفهان گفت: با توجه به ترافیک بار ریلی 
در اســتان مبحث دو خطه شــدن خط اصلی برنامه ریزی شده که بخشی در 

دست اجرا و بخشی در حال مطالعه است.
علیرضا قاری قرآن در گفت و گو با »بازار«، با بیان اینکه در حوزه راه و شهرسازی 
 در طول ۳۳ ماه دولت ســیزدهم، اقداماتی در زمینه توســعه باند دوم شبکه 
راه های استان انجام شد که ۱2۴ کیلومتر را شامل می شود، اظهار کرد: در همین 
حوزه با توجه به ترافیک بار ریلی در استان اصفهان مبحث دو خطه شدن خط 
اصلی در حال انجام است که بخشی در دســت اجرا و بخشی در حال مطالعه 

است.
 وی با اشــاره به ســاخت بزرگراه ها از جمله بزرگراه شــرق اصفهان به عنوان 
مهم ترین پروژه در این بخش افزود: فاز سوم این پروژه که حدود ۳0 کیلومتر 

در اصفهان را شامل می شود، در حال اجراست.
مدیرکل راه و شهرســازی اصفهان یکی از وظایف مهم اداره راه و شهرسازی را 
احصا و شناسایی زمین های دولتی و اخذ سند مالکیت به نام دولت در راستای 

جلوگیری از زمین خواری دانست و بیان کرد: در این ارتباط از سال ۱۴00 تا کنون 
بیش از ۱2 هزار و ۳00 فقره ســند تک برگ به نام دولت به نمایندگی سازمان 
ملی زمین و مسکن اخذ شده که بخشی از آن مربوط به تبدیل اسناد دفترچه 

ای به تک برگی بوده است.
وی یکی از مهم ترین پروژه های دولت سیزدهم را طرح نهضت ملی مسکن در 
استان اصفهان برشمرد و با اشاره به اینکه در این بخش، دو وظیفه اصلی دولت 
تأمین زمین و ارائه تسهیلات است، بیان کرد: این طرح در استان اصفهان افزون 
بر ۳۴ هزار واحد بازآفرینی و بالغ بر ۴5 هزار و ۹00 واحد خودمالک بیش از ۱0۳ 

هزار مسکن حمایتی را نیز در بر می گیرد.
قاری قرآن با بیان اینکه در ابتدای این طــرح، فقط به اندازه 20 درصد از زمین 
مورد نیاز موجود بود اما در حال حاضر ۹5 درصد از زمین مورد نیاز طرح نهضت 
ملی مسکن استان اصفهان تأمین شده اســت، گفت: در زمینه تسهیلات نیز 
از ۱50 هزار متقاضی حائز شرایط، متقاضیان حدود 50 هزار واحد نهضت ملی 

مسکن برای دریافت تسهیلات به بانک معرفی شده اند.

مدیرکل راه و شهرسازی اصفهان:

خط ریل اصلی اصفهان دو خطه می شود
تعدادی از آگهی های فروش مندرج در پلت فرم های آنلاین به خصوص در بازار مسکن و خودرو با قیمت نامتعارفی به ثبت رسیده است. اگرچه تعداد این 

آگهی ها زیاد نیست ولی به تعبیر فعالان بازار اکنون قیمت کف بازار به مراتب کمتر است.
به گزارش »ایراسین«، قیمت گذاری کالاها و خدمات مختلف در بعضی از آگهی های آنلاین به مراتب بالاتر از قیمت بازار است. این موضوع به خصوص در 
بازارهایی مانند بازار خودرو و مسکن بیشتر از سایر بازارهای شــهر جلب توجه می کند. رئیس اتحادیه مشاوران املاک اصفهان در گفت وگویی با خبرنگار 
»ایراسین« از مردم خواست به قیمت های نامتعارف در پلت فرم های آنلاین و شبکه های اجتماعی توجه نکنند. ضمن اینکه بررسی ها نشان می دهد رکود 

حاکم بر بازارهای مختلف مانند بازار خودرو قیمت گذاری نامتعارف را به حاشیه برده است. 
ابوالفضل هاشمی، یکی از نمایشــگاه داران خیابان امام خمینی)ره( اصفهان دراین باره به خبرنگار »ایراسین« گفت: مشتری می گفت مشابه ماشین مرا 

در فلان سایت 2۷0 میلیون تومان قیمت زده بود، در حالی که 250 میلیون تومان نیز خریدار نداشت.
بازار خودرو از ماه گذشته وارد رکود شــد و حجم معاملات به شدت کاهش یافته است. رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران خودروی اصفهان نیز با تأیید این 
مسئله مدعی شد معاملات در بازار تعدادی از خودروها به مرز توقف رسیده است؛ ولی بعضی از فروشندگان بدون توجه به این مسئله قیمت های نجومی 

خاصی برای اتومبیل خود اعلام می کنند. 
هاشمی دراین باره گفت: فروشنده نمی خواهد باور کند قیمت اتومبیلش نسبت به چند ماه قبل چند صد میلیون تومان کاهش پیدا کرده است و هنوز روی 
قیمت قبلی پافشاری می کند. یکی دیگر از نمایشــگاه داران خیابان امام)ره( هم دراین باره گفت: امروز قیمت کف بازار خیلی کمتر از سایت های مختلف 

است.
بسیاری از فروشندگان با قیمت های نامتعارف، طی چند ماه گذشته نیز فروشنده بودند ولی موفق به فروش نشده اند، ضمن اینکه عجله ای برای فروش 

ندارند. در مقابل فروشندگان واقعی بازار حاضرند با قیمت پایین تری معامله کنند.
 نوروزانی یکی از مشاوران املاک سطح شــهر در این باره گفت: فروشنده ای دو سال اســت می خواهد ملکش را به قیمت هر مترمربع ۴0 میلیون تومان 
بفروشد، امســال با توجه به تورم قیمت ملکش را به متری ۴5 میلیون تومان رســاند ولی ما کف بازار می بینیم املاکی مشــابه آن با قیمت هر مترمربع 

۳0میلیون تومان نیز مشتری ندارد.
بررسی ها نشان می دهد تعدادی از آگهی ها در سایت های مختلف با قیمت متعارف و بازاری برای فروش ثبت شده اند. فروشنده در یکی از این آگهی ها به 
ایراسین گفت: هفته ای یکی دو نفر با من تماس می گیرند که چرا آپارتمان محله ولیعصر را با این قیمت برای فروش آگهی کرده ای؟ من به آنها می گویم 
با کمتر از این هم فروشنده ام ولی مشــتری وجود ندارد. تعداد زیاد فروشندگان در بازارهای مختلف و کاهش شــدید تقاضا دلیلی شد تا فروشندگان با 

قیمت های نامتعارف در حاشیه قرار بگیرند ولی هنوز افرادی خودروی خود را به نرخ چند ماه قبل برای فروش آگهی کرده اند.

املاکی ها و نمایشگاه داران اصفهان می گویند حجم معاملات در یکی دوماه اخیر کاهش یافته است

فروشنده هست، خریدار نیست
سوژه روز

اوج ناترازی ناوگان حمل ونقل در پیک تقاضا

گرانی بلیت، نبود زیرساخت، چالش تأمین بنزین و سایر قضایا!
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مدیرکلمیراثفرهنگیاستاناصفهان:مسئلهفرونشستبربناهایتاریخیاصفهانپیگیریحقوقیمیشود

زخـم ناسـور

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
اســتان اصفهان گفت: وزارت نیرو باید بخشی از هزینه 
 آسیب هایی که به واسطه فرونشســت به بناهای تاریخی اصفهان وارد 
می شــود را پرداخت کند و ما این موضوع را در قالب شــکایت حقوقی 

پیگیری خواهیم کرد.
امیر کرم زاده در گفت و گو با »ایرنــا« افزود: وزارت نیرو موظف و مکلف 
است مســئولیت اجتماعی خود را در قبال خشکی زاینده رود و عوارض 
فرونشستی که پیکر بناهای تاریخی اصفهان را دچار آسیب کرده است، 
بپردازد. وی گفت: از سوی دیگر صنایع بزرگ اصفهان به نسبت درآمدهای 
ملی که دارند باید در قالب مســئولیت های اجتماعــی در قبال میراث 
فرهنگی اصفهان و ابنیه ای که دچار تهدید شده اند، بخشی از هزینه هایی 
این حوزه را پرداخت کننــد. مدیرکل میراث فرهنگی اســتان اصفهان 
افزود: متأسفانه طی سال های گذشــته، هیچ کس پیگیر احقاق قانون 
مســئولیت اجتماعی صنایع آلاینده اصفهان در قبال آسیب هایی که به 
واسطه فرونشست و آلودگی هوا متوجه میراث و ابنیه تاریخی اصفهان 
شــده و آنها را دچار تهدیدهای جدی کرده، نبوده و اگر چنین مطالبه ای 
هم بوده، مقطعی و گذرا اتفاق افتاده اســت. وی گفت: مســجد جامع 
 عباسی اصفهان به واسطه وســعت و تزیینات فوق العاده ویژه و خاص، 
آسیب پذیری بیشتری نسبت به ســایر بناهای اصفهان دارد و در عین 

 حال خطر فرونشست این بنای تاریخی و مهم اصفهان را تهدید می کند. 
کرم زاده افــزود: به واســطه نگرانی های جــدی بابت بــروز عوارض 
فرونشست، کالبد مسجد جامع عباســی نیازهای مرمتی فراتر از گنبد 
دارد. وی تصریــح کرد: به جز طرح مطالعاتی شــورای نظارت بر مرمت 
گنبد مسجد جامع عباسی که منحصراً به گنبد می پردازد و هنوز بودجه 
۱۴۰میلیارد ریالی آن تأمین نشــده اســت، در تلاش هستیم تا وسعت 
۱۶هزار متری فضای مسجد جامع عباسی نیز پایش شود. کرم زاده افزود: 
به محض اینکه بتوانیم بودجه طرح مطالعاتی شورای نظارت بر مرمت 
گنبد را فراهم کنیم ، پایش گنبد انجام می شــود و علاوه بر آن به دنبال 
فراهم کردن یک بودجه در سال ۱۴۰۳ برای پایش کامل مسجد هستیم. 
به گفته مدیرکل میراث فرهنگی استان اصفهان این پایش توسط اداره 
کل میراث فرهنگی استان اصفهان انجام می شــود و همچنین در این 
پژوهش از نقطه نظرات گروه ایسکارسا هم استفاده خواهد شد. کمیته 
آنالیز و مرمت میراث فرهنگی ایسکارسا یکی از سازمان های مردم نهاد 
بین المللی است که زیر نظر یونسکو فعالیت دارد؛ این کمیته ضمن بررسی 
آثار تاریخی به لحاظ فکری و پژوهشــی میزان دقت مرمت های انجام 
شده در این آثار را ارزیابی می کند. کرم زاده اضافه کرد: هزینه این پایش 
بین ۲۰۰ تا ۳۰۰ میلیارد ریال برآورد شده که شامل پژوهش و مرمت کل 
وسعت مسجد است.وی اظهار کرد: بیش از 7 میلیون قطعه کاشی مسجد 

جامع عباسی با لایه های خاک توأم با آلودگی هوای اصفهان آلوده و چرب 
شده است و این کاشی ها نیاز به شستشوی کامل دارند. کرم زاده افزود: 
کل کاشی های مسجد جامع عباسی کدر شــده و گرد و غبار هوا بواسطه 
چربی ناشی از آلودگی هوا خصوصا سوخت ماشین ها، بر روی کاشی ها 
چسبیده است که باید طی یک عملیات بسیار بزرگ طبق اصول کار مرمت، 
پاک شوند. مدیرکل میراث فرهنگی استان اصفهان  گفت: این بنا یکی از 
خاص ترین مساجد کشور به لحاظ تزیینات است اما کاشی های آن بر اثر 
آلودگی هوای اصفهان، کدر و پایداری شان تهدید شده است. وی تأکید 
کرد: در این میان صنایع آلوده کننده هوای اصفهان باید به مسئولیت های 
اجتماعی خودشان در قبال مسائل و مشکلاتی که به واسطه آلودگی هوا 

برای آثار تاریخی اصفهان پیش آمده، عمل کنند.
به گزارش »ایرنا«، بنا به گفته کارشناســان، حداکثر نرخ فرونشست در 
اصفهان سالانه ۱۸ سانتی متر است و در مقایسه با سایر شهرهای ایران، 
این پدیده به دل شهر اصفهان آمده و همین موضوع نگرانی بابت تهدید 
زیرساخت های شهری و همچنین سازه های تاریخی و میراث فرهنگی 
آن را بیشتر کرده است. به گفته کارشناسان اگرچه میزان فرونشست، در 
میدان امام ) ره( و مسجد جامع عباسی نسبت به مکان های دیگر شهر 
اصفهان چندان زیاد نیست اما به دلیل اینکه مصالح بنایی آثار تاریخی 

تحمل این میزان نشست را ندارند، موضوع نگران کننده است.

دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی:

بلیت پروازهای اربعین به سرعت فروخته شد
در حالی که قرار بود از روز شــنبه بلیت پروازهای تهران-نجف با قیمت های مصوب در سایت های 
فروش بارگذاری شود، برخی از سایت ها اقدام به فروش بلیت پروازها با قیمت های بالا کرده اند. 
البته به گفته دبیر انجمن شــرکت های هواپیمایی، بلیت ها محدود اســت و به دلیل حجم تقاضا، 

بلیت های عرضه شده به سرعت فروش رفت.
به گزارش »ایســنا«، بنا بر اعلام دبیر انجمن شــرکت های هواپیمایی قرار بود از روز شــنبه بلیت 

پروازهای تهران- نجف با قیمت های مصوب در سایت های فروش بارگذاری شود.
 بر دستورالعمل فروش پروازهای اربعین، بهای کل بلیت یک طرفه از استان های خراسان، سیستان 
و بلوچســتان، کرمان، هرمزگان، فارس، مازندران و گلســتان به بغداد یا نجف اشرف و بالعکس 
حداکثر ۶ میلیون تومان و همچنین بهای کل بلیت یک طرفه از تهران و سایر استان های کشور )به 
استثناء استان های فوق الذکر( به بغداد یا نجف اشرف و بالعکس، حداکثر 5 میلیون تومان تعیین 
شده است. اما آن چیزی که در برخی از سایت ها مشاهده شده است فروش بلیت تهران_ نجف با 
قیمت های بیش از نرخ مصوب اســت. این یعنی نه تنها نرخ مصوب  برای پروازهای عتبات بنابر 
دستورالعمل ها رعایت نشــده اســت بلکه حتی قیمت این پروازها به بیش از 7 میلیون تومان به 

صورت یکطرفه رسیده است.
در این راستا مقصود اسعدی سامانی، دبیر انجمن شــرکت های هواپیمایی این موضوع را تخلف 
و گرانفروشــی برخی از ســایت ها عنوان کرد و به »ایسنا« گفت: گرانفروشــی ها را به شرکت های 

هواپیمایی و نهادهای مربوطه ارجاع دادیم و قطعاً با سایت های مختلف برخورد خواهد شد.
دبیر انجمن شرکت ها هواپیمایی تصریح کرد: شــرکت های هواپیمایی نرخ بلیت  تهران - نجف را 
5 میلیون تومان اعلام کرده اند و هر سایتی گران تر بفروشد تخلف است. وی در ادامه گفت: در این 
هفته شرکت ها پروازهایشان را به تدریج در روی سایت بارگذاری می کنند. به گفته وی، شرکت های 
هواپیمایی زاگرس و ایرتور روز شنبه فروش بلیت پروازهای اربعین را شروع کردند. همچنین عرضه 

بلیت محدود است و به دلیل حجم تقاضا، بلیت های عرضه شده به سرعت فروش رفت.

معاون میراث فرهنگی استان لرستان خبر داد

مرمت مسجد تاریخی امام خمینی)ره( بروجرد
معاون میراث فرهنگی استان لرســتان گفت: در راستای حفاظت و مرمت بناهای تاریخی استان؛ 

مرمت فصل جدید از مسجد امام خمینی )ره( بروجرد انجام شد.
زهرا بهاروند در جمع خبرنگاران اظهار کرد: این اقدامات شــامل برچیدن اندود فرسوده پشت بام، 

خاکبرداری، بندکشی و اجرای دوباره کف فرش بام با مصالح سنتی است.
وی اضافه کرد: سالانه با توجه به اعتبار تخصیص یافته و با اولویت مرمتی اقدامات لازم برروی این 
اثر تاریخی صورت می گیرد. معاون میراث فرهنگی اســتان لرستان خاطر نشان کرد: مسجد امام 
خمینی)ره( بروجرد بزرگ ترین مسجد تاریخی غرب کشور و دارای چهار ایوان بزرگ و اصلی بوده که 
در هنگام ساخت با کاربری دوگانه مسجد و مدرسه ساخته شده و به عنوان حوزه علمیه مورداستفاده 

طلاب علوم دینی قرارگرفته است. 
بهاروند اضافه کرد: کار ساخت این مسجد در زمان فتحعلی شاه قاجار در سال ۱۲۰۹ قمری به پایان 

رسید و به همین دلیل نام سلطانی بر آن نهاده شد.
وی تصریح کرد: معماری مسجد امام خمینی )ره( بروجرد برگرفته از معماری مسجد شاه تهران 
بوده که به لحاظ فرم معماری از نوع مســاجد چهار ایوانی محسوب شــده و نمای کلی آن همانند 
مسجد امام خمینی )ره( تهران و مسجدالنبی )ص( قزوین بوده اما به لحاظ مساحت از این مساجد 
بزرگ تر و قدیمی تر است. این مسئول تصریح کرد: مسجد امام خمینی )ره( بروجرد، به شماره ۳۹۴ 

مورخ ۱۳۴7/۸/۲۸ در فهرست آثار ملی کشور به ثبت رسیده است.

اخبار

طیسالهایگذشته،هیچکسپیگیراحقاققانون
مسئولیتاجتماعیصنایعآلایندهاصفهاندرقبال
آسیبهاییکهبهواسطهفرونشستوآلودگیهوا
متوجهمیراثوابنیهتاریخیاصفهانشدهوآنها
گرچنین رادچارتهدیدهایجدیکرده،نبودهوا
مطالبهایهمبوده،مقطعیوگذرااتفاقافتادهاست

تور تبلیغاتی گردشــگری ایران از ۱5 تا ۲۰ شهریور در سه شــهر هندوستان برقرار 
می شود. به گزارش »ایسنا«، ایران پس از لغو روادید با ۲۸ کشور از جمله هند، به 
برگزاری Roadshow یا تورهای تبلیغاتی اقدام کرده است. این رویداد از سه کشور 
آسیای جنوب شرقی )مالزی، اندوزی و ویتنام( آغاز شده و حالا رودشو تبلیغات 
گردشگری ایران قرار است از ۱5 تا ۲۰ شهریورماه ۱۴۰۳ در سه شهر دهلی، بمبئی و 
حیدرآباد هندوستان برگزار شود. ایران تصمیم دارد این برنامه را در کشورهای عربی 
منطقه، اقلیم کردستان و روسیه ادامه دهد. بودجه تبلیغات گردشگری ایران در تمام 
ادوار گذشته محدود و گاه ناچیز بوده است، اواخر دهه ۹۰ گفته می شد بودجه جذب 
هر گردشگر خارجی به ایران حدود یک سنت بوده است. با وجود این و در شرایطی 
که صنعت گردشگری ایران تحت تأثیر مســتقیم وقایع سیاسی است، نیاز دارد 

ابزارهای متفاوتی را برای تبلیغ به کار گیرد، هرچند در گذشته تبلیغات گردشگری 
ایران به حضور در چند نمایشگاه معروف گردشگری بیشتر در اروپا و این اواخر در 
برخی کشورهای آسیایی محدود شده بود، که براساس گزارش های موجود نیز در 
برخی از آنها حضور چندان موفق  و مؤثری نداشت. دراین میان، برخی شرکت های 
خصوصی گردشــگری با دعوت از خبرنگاران رســانه های خارجی، ایران را از زبان 
راویان غیرایرانی در صفحه های روزنامه ها، خبرگزاری ها و شبکه های تلویزیونی به 
تصویر کشیدند که گفته می شود یکی از مؤثرترین شیوه های تبلیغاتی تا کنون بوده 
است. اگرچه بخش دولتی گردشگری معتقد است این شیوه تبلیغ از توان بودجه و 
اعتبار صنعت گردشگری ایران خارج است  اما در سال های اخیر با دعوت از بلاگرها و 
اینفلوئنسرهای سفر سعی شده است این خلأ به شکلی پوشش داده شود، هرچند 

گزارش های دقیقی از میزان اثرگذاری حضور آن بلاگرهای سفر در ایران در دسترس 
نیست. مسئولان گردشگری اکنون شیوه ای دیگر از تبلیغات را به آزمون گذاشته اند، 
»Roadshow« یا در مفهومی ساده تر تورهای تبلیغاتی و نمایشی از ایران در مسیر 
کشورهایی که از زمستان ۱۴۰۲ یک طرفه لغو روادید شده اند. ایران از ۹ تا ۱۶ تیرماه 
۱۴۰۳ در سه کشور ویتنام، مالزی و اندونزی، رودشو برگزار کرد و حالا قرار است از 
۱5 تا ۲۰ شهریورماه در سه شهر دهلی، بمبئی و حیدرآباد هندوستان این رویداد را 
تکرار کند، آن هم در شرایطی که اوضاع در خاورمیانه با تحولاتی روبه رو شده است.  
مدیرکل بازاریابی و توسعه گردشگری خارجی وزارت میراث  فرهنگی، گردشگری و 
صنایع  دستی درباره ضرورت تدوام برنامه تبلیغات گردشگری ایران و رودشوها، به 
»ایسنا« گفت: منطق و ذهن برنامه ریز و همچنین تجربه های جهانی و کشورهایی 
با شرایط مشابه ایران می گوید که باید تمرکز روی تبلیغ و نشان دادن واقعیت های 
روز کشور باشد. مسلم شــجاعی اظهار کرد: مطالعات و بررسی ها نشان می دهد 
رودشو یک رویداد هدفمند به ویژه از دیدگاه بخش خصوصی است، مخصوصاً آنکه 

همراهی و حضور مقامات دولتی کشورها در این رویداد، به آن مشروعیت می دهد 
و برای شرکت های گردشگری نیز انگیزه بخش خواهد بود. شجاعی افزود: برای 
انتخاب این گزاره، دو سیاست کلی مدنظر بود، نخست آنکه حضور در نمایشگاه های 
بین المللی با توجه به افزایش نرخ ارز، گران شده است. دیگر آنکه ما با ۲۸ کشور 
یکطرفه لغو روادید کرده ایم باید اقدام مکملی انجام می دادیم تا فعالان گردشگری و 
مردم آن کشورها متوجه این اقدام شوند. او افزود: پس از رودشو جنوب شرق آسیا 
که گزارش های آن نشان می دهد تجربه موفقی بوده، برگزاری رودشو هندوستان 
را در برنامه قرار دادیم، که در جریان آن بخش خصوصی دو کشور مذاکرات رو در رو 
خواهند داشت،  ویدیو و کلیپ هایی از ایران نماش داده می شود و مقام های دولتی 
گردشگری حضور خواهند داشت و اسناد همکاری امضا می شود. ما این کشورها را 
مطالعه شده انتخاب کرده ایم و از ماه ها پیش برای آن رایزنی کرده ایم، اجرای آن نیز 
به جامعه تورگردانان سپرده ایم و وزارت میراث فرهنگی نیز به عنوان سیاست گذار و 

برنامه ریز حضور دارد و حامی مالی بخشی از این رودشوها خواهد بود.

ایران برای تبلیغ سراغ هند می رود

مفاد آراء
5/95 آگهي موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آيين نامه اجرايي قانــون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي باغبهادران تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي 
ذيل محرز گرديده است. لذا مشــخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به 
منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشــود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشــند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به 
مدت 2 ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق 

مقررات سند مالکيت صادرخواهد شد. 
 1- راي شــماره 1403603022530000157 مورخ 1403/04/23  خانم روح انگيز 
رحمتی ها نجف آبادی فرزند رمضان  نسبت به ششدانگ يکبابخانه به مساحت 228/12  
متر مربع قســمتی از پلاک 247- واقع در ســاوردک کرچگان بخش 9 ثبت اصفهان 

خريداری شده با واسطه از مالک رسمی غلامعلی حقانی صولتی گرچگانی
2- راي شماره 1403603022530000158 مورخ 1403/04/23  آقای فرامرز سلمانی 
کرچگانی فرزند قنبر  نسبت به ششــدانگ يکباب ساختمان به مساحت 1332/85  متر 
مربع قسمتی از پلاک 247- واقع در ساوردک کرچگان بخش 9 ثبت اصفهان خريداری 

شده با واسطه از مالک رسمی غلامعلی حقانی صولتی گرچگانی
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/15
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/30

م الف: 1761114 حسين عينی- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران
مفاد آراء

5/96 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 
واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 

برابر راي شماره  140360302007003239  هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت 
ملک فلاورجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقای اکبر توکلی گارماسه فرزند 
مرتضی به شماره شناســنامه 1366  در يک خانه به مساحت 167/40  متر مربع  پلاک 
5 فرعی از 410  اصلي واقع در  گارماسه  خريداري از مالک رسمي آقای شکراله توکلی 

فرزند قاسمعلی  محرز گرديده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 

تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تسليم وپس از اخذ 
رسيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد . 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/15
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/30

م الف: 1763097  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

5/97 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 
واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 

برابر راي شماره  140360302007003078  هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت 
ملک فلاورجــان تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضي آقــای آرش اعظميان فرزند 
محمد  حسن به شــماره شناســنامه 4918  در يک قطعه باغ با کاربری زراعی باغی به 
مســاحت 1921/58  متر مربع  پلاک 447  اصلي واقع در  اشترجان  خريداري از مالک 
 رسمي آقای غلامحســين صفوی احدی از ورثه مالک رســمی عزت مرعشی  محرز

 گرديده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تسليم وپس از اخذ 
رسيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد . 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/15
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/30

م الف: 1763044  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

5/98 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 
واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 

برابر راي شماره  140360302007003103  هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک 
فلاورجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقای سعيد کاظمی قهدريجانی فرزند 
حسينعلی به شماره شناسنامه 647  در يک باب ساختمان مسکونی به مساحت 270/61  
متر مربع  پلاک 386  اصلي واقع در  قهدريجان  خريداري از مالک رسمي آقای  کريم 

حشمت فرزند محمد حسن  محرز گرديده است.

 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تسليم وپس از اخذ 
رسيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد . 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/15
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/30

م الف: 1763472  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

5/99 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 
واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 

برابر راي شماره  140360302007003075  هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک 
فلاورجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي  خانم معصومه عشوری فرزند سلطان 
محمد به شماره شناســنامه 687 صادره از فلاورجان  در يک باب دامداری به مساحت 
996/05  متر مربع  پلاک 434  اصلي واقع در  کارويه  خريداري از مالک رسمي آقای  

عباسقلی کرمی ميان رشيدی فرزند رجبعلی  محرز گرديده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تسليم وپس از اخذ 
رسيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد . 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/15
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/30

م الف: 1763543  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

5/100 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 

برابر راي شماره  140360302007003080 و 140360302007003081  هيات  اول 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر 
در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان تصرفات مالکانــه بلامعارض متقاضي آقای 
مجيد جعفر زاده فرزند حسنعلی به شماره شناسنامه 1100057935 نسبت به چهار دانگ 
مشاع و خانم فاطمه سلمانيان فرزند محمدرضا بشماره شناسنامه 1100272704 نسبت 

به دو دانگ مشاع از ششدانگ يک باب خانه به مساحت 158/86 متر مربع پلاک 385   
اصلي واقع در  قهدريجان خريداري از مالک رســمي آقای حسن سلمانيان قهدريجانی 

فرزند قربانعلی محرز گرديده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه اين اداره تسليم وپس از اخذ 
رسيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تســليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد . 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/15
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/30

م الف: 1763577  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

5/101 هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر با آراء صادره هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در ثبت نياســر تصرفات مالکانه متقاضيان محرز گرديده است 
لذا مشــخصات متقاضيان و ملک مورد تقاضا به شــرح ذيل جهت اطلاع عموم در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی ميگردد و در صورتی که افراد نسبت به صدور سند مالکيت 
متقاضيان اعتراضی داشــته باشــند از تاريخ انتشــار اولين نوبت آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک نياســر ارائه و پس از اخذ رسيد ظرف مدت 
يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايی تسليم نمايند بديهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 
صادر خواهد شد همچنين صدور سند مالکيت مانع مراجعه معترضين به محاکم قانونی 

نخواهد بود 
1. رای شماره 140360302248000596 مورخ 1403/04/19 هيات اول موضوع قانون 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک نياســر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زهرا قمصری زاده 
نياسری فرزند فرج الله نسبت به ششــدانگ يکدرب باغچه بمساحت 311.5 متر مربع 
مفروز  و مجزی شده از پلاک 70 فرعی از 214 اصلی واقع در بخش 5 حوزه ثبتی نياسر. 

خريداری مع الواسطه از مالک رسمی 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/15
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/30

  م الف: 1763226 احسان زارع رئيس اداره ثبت اسناد و املاک نياسر 



دوشنبه  ۱۵ مرداد ۱۴۰۳ / ۳۰ محرم ۱۴۴۶ / ۵ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۴۷

جکوزی ۴ استخر در اصفهان پلمب شد
مدیر گروه بهداشــت محیط معاونت بهداشتی دانشــگاه علوم پزشــکی اصفهان گفت: بخش 
جکوزی چهار استخر شنا در کلانشــهر اصفهان از ابتدای امسال تاکنون به دلیل آلودگی میکروبی 

 و تخلف بهداشــتی پلمب شــده است. 
ســید مهدی میرجهانیان افــزود: چهار 
استخر شــنا نیز در اســتان اصفهان از 
ابتدای امســال تاکنون به دلیل مسائل 
بهداشــتی پلمب شــده اســت. وی با 
اشاره به تشــدید بازرسی ها و نظارت بر 
اســتخرهای شــنا در فصل گرما، اظهار 
کرد: کنترل وضعیت بهداشتی و کیفیت 
آب استخرهای شنا به طور مرتب در حال 
اجراست و سایر مســائل بهداشتی در 
بخش سازه و تجهیزات نیز در این اماکن 
مورد بررسی قرار می گیرد. میرجهانیان 

ادامه داد: پلمب و غیر فعال شــدن اســتخرها و بخش جکوزی آنها طبــق نتایج آزمایش های 
میکروبی، میزان کلر باقیمانده و کدورت آب و سایر تخلف های بهداشتی از جمله استفاده از آب 
چاه برای دوش ها صورت می گیرد. وی با بیان اینکه در بررسی بهداشتی آب استخر شاخص هایی 
مانند »کُلیفرم های گرماپای« )کلیفرم های مدفوعی(، کلر باقیمانده و کدورت مورد بررسی قرار 
می گیرد، گفت: این بررسی ها شاخص دقیقی برای تعیین سطح آلودگی آب و ارزیابی گندزدایی 

آن است.
میرجهانیان اضافه کرد: اگر میزان این شــاخص ها بیش از حد مجاز باشد، بخش جکوزی یا کل 

مجموعه استخر پلمب خواهد شد.
مدیر گروه بهداشت محیط مرکز بهداشت استان اصفهان خاطرنشان کرد: مباحثی مانند سیستم 
تصفیه آب استخر نیز از اهمیت زیادی برخوردار است زیرا در چرخش مجدد آب باید بتواند کدورت 

و آلودگی آن را حذف کند.
میرجهانیان با تأکید بر اینکه در دوش های استخر نیز باید از آب شهری و بهداشتی استفاده شود، 

افزود: استفاده از آب چاه در این بخش تخلف محسوب می شود.
مدیر گروه بهداشت محیط مرکز بهداشت استان اصفهان تصریح کرد: استخرها باید متناسب با 

ظرفیت خود برای پذیرش افراد اقدام کنند.
میرجهانیان گفت: اســتخرهایی که دارای نواقص بحرانی مانند عدم وجــود کلر باقیمانده در آب 
حوضچه جکوزی بوده و در حین بازرسی در محل، قابل رفع نباشــد تا رفع کامل نواقص قسمت 

مربوطه به مدت ۴۸ ساعت به طور موقت تعطیل خواهد شد.
وی ادامه داد: چنانچه نواقص مذکور در ۴۸ ســاعت برطرف نشــود، مکان مربوطه تا رفع کامل 

مشکلات، تعطیل و متخلف به مراجع قضایی معرفی خواهد شد.
میرجهانیان با بیان اینکه اســتخرهایی که از ابتدای سال تاکنون در اســتان پلمب شدند نسبت 
 به رفع نقص خــود اقدام کردند، اظهار کــرد: نهادهای دیگری ماننــد اداره کل ورزش و جوانان و 
آتش نشــانی نیز بر روی این اماکن نظارت دارند و مرکز بهداشــت فقط مباحث بهداشتی آنها را 
بررســی می کند. وی درباره احتمال شیوع برخی بیماری ها در اســتخرها، توضیح داد: احتمال 
سرایت برخی بیماری ها با عوامل باکتریایی، ویروسی و تک یاخته ها که به ایجاد مشکلات عفونی 
از قبیل گوارشی، تنفسی و پوستی منجر می شود در شرایطی که موازین بهداشتی و ضدعفونی در 

بخش های مختلف استخر رعایت نشود وجود دارد.
وی، دوش گرفتن قبل و بعد از اســتفاده از اســتخر همچنین عبور از حوضچه پاشویه را از جمله 

راهکارهای مؤثر در جلوگیری از ابتلا به بخش مهمی از بیماری های منتقله عنوان کرد.

رئیس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر:

هشدارها به کاهش آمار غرق شدگان کمک کرد

رئیس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر با اشــاره به پویش ملی 
»غرق نشویم«، گفت: این اقدام جمعی داوطلبانه سبب کاهش آمار 

غرق شدگان شده است.
حجت الاسلام والمسلمین سید هاشم حســینی المدنی با اشاره به 
پویش ملی »غرق نشویم« که برای دومین سال با شعار »بی گدار به 
آب نزنیم« در سواحل استان های شــمالی برگزار شده است، افزود: 
این پویش با هدف اطلاع رســانی و آگاه ســازی هموطنان و کاهش 
غرق شدگی در سواحل شــمال کشور با مشــارکت 1000 نفر از اعضای 

داوطلب سازمان جوانان جمعیت هلال احمر آغاز شده است.
وی با اشاره به کاهش آمار غرق شدگی در ســواحل مازندران و گیلان 
با برگزاری این پویش از ســال گذشــته، اظهار کرد: حضــور جوانان 
در این طرح به کاهش آمار غرق شــدگان کمک بســیار کرده است؛ 
اجرای چنین برنامه هایی و رعایت نکات ایمنی از سوی هموطنان، به  

پیشگیری و کاهش غرق شدگی کمک کرده است.
حســینی المدنی ادامه داد: ایــن پویش با همکاری ســازمان امور 
اجتماعی وزارت کشور و استانداری ها برگزار می شود و در آن، جوانان 

داوطلب به علاقه مندانی که برای تفریح و شنا به سواحل دریا می آیند، 
نکات ایمنی را توصیه می کنند و هشدار می دهند.

وی با اشــاره به اقدامات ســازمان جوانــان هلال احمــر در اجرای 
طرح هایی با محوریت پویایی و نشــاط در میــان نوجوانان و جوانان 
کشــور، گفت: در این پویش، اعضای گروه های ســحاب )ســفیران 
حمایت های امدادی و بشردوستانه(، ســحر )سفیران حمایت های 
روانی( و دادرس )دانش آموزان آماده در روزهای سخت(، حضور دارند 
و به غیر از اعلام هشدار به افراد در سواحل، برنامه متنوع و جذاب برای 

کودکان نیز در این مناطق برای علاقه مندان برگزار می شود.
رئیس ســازمان جوانان جمعیت هلال احمر با اشــاره به شناسایی 
محل های حادثه خیز در سواحل شــمال از سال گذشته، گفت: حضور 
غریق های نجــات و امدادگــران و نجاتگران هلال احمــر همچنین 
داوطلبان هلال احمر در این مناطق به کاهش ۷0 درصدی غرق شدگی 

در گیلان و ۵0 درصدی در مازندران منجر شده است.
به گزارش »ایرنا«، سال گذشــته 101۴ نفر دچار غرق شدگی شدند که 
از این میزان، ۸۴۸ نفر مرد و 1۶۶ نفر زن بودند و نسبت به سال 1۴01، 

کاهش 1۲ درصدی در میزان غرق شدگی ها را شاهد بودیم و ۲۸۲ مورد 
از غرق شدگی ها در رودخانه، ۲1۴ مورد در استخرهای کشاورزی و 1۶۸ 
مورد در دریا بوده است که از میزان 1۶۸ غرق شدگی در دریاها فقط ۵ 

مورد در طرح های سالم سازی دریا رخ داده است.
سازمان پزشکی قانونی اعلام کرد: در ســه ماهه نخست سال جاری 
۲۸۳ نفر بر اثر غرق شــدگی در کشــور جان خود را از دست دادند که 
در مقایسه با مدت مشــابه سال قبل 1.1 درصد بیشــتر شده است و 
براســاس این گزارش، در بهار امســال آمار فوتی های ناشی از غرق 
شــدگی در دریا ۴۳.۲ درصد کاهش یافته و به ۲1 نفر رســیده است 
ضمن آنکه همه این افراد در محل های ایمن سازی نشده جان خود را 
از دست داده اند و در محدوده های مجاز هیچ موردی از غرق شدگی در 
دریا نداشته ایم. علاوه بر دریا، تعداد تلفات غرق شدگی در استخرهای 
شنا و کشاورزی نیز کاهش یافته و در این مدت ۵۵ نفر در استخرهای 
کشاورزی و ۲۲ نفر در استخرهای شنا جان خود را از دست داده اند که 
به ترتیب ۲۲.۵ و ۲1.۴ درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش 

نشان می دهد.

با مسئولان جامعه

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی اصفهان از 
شهروندانی که لوازم داخل خودروی آنها به سرقت 
رفته است خواست برای شناســایی اموال خود به 

پایگاه تجسس این فرماندهی مراجعه کنند.
ســرهنگ حســین ترکیان در گفت وگو با »ایرنا« 
افزود: هر هفته موارد متعددی از سرقت لوازم داخل 
خودرو در محله های مختلف اصفهان به این پلیس 
گزارش می شود. وی اظهار کرد: به تازگی باند ۶ نفره 

از سارقان که در دو ســال گذشته اقدام به ۵00 فقره 
سرقت لوازم داخل خودرو کرده بودند، شناسایی و 

دستگیر شدند. 
سرهنگ ترکیان افزود: مأموران فرماندهی انتظامی 
شهرستان اصفهان با تلاش شــبانه روزی موفق به 
شناسایی اعضای این باند در چند عملیات منسجم 

و هماهنگ شدند.
وی یادآور شد: با توجه به دایر شدن قرارگاه مقابله با 
مالخران در استان و به منظور اجرای طرح برخورد با 
سارقان و مالخران، با هماهنگی مرجع قضایی چهار 

مالخر نیز در مخفیگاه خود دستگیر شدند.
سرهنگ ترکیان ادامه داد: بیش از ۴00 قطعه لوازم 

داخل خودرو شامل باند، ضبط و لاستیک زاپاس به 
ارزش حدود هشــت میلیارد ریال از مخفیگاه این 
متهمان کشف شد. وی با اشاره به تحویل متهمان 
به مراجع قضایی از شــهروندان خواســت که برای 
شناسایی اموال خود به پایگاه تجسس فرماندهی 
انتظامی شهرســتان اصفهان در خیابان لاله، جنب 

دارالشفاء فاطمیه مراجعه کنند.
به گزارش »ایرنا«، ســردار محمدرضا هاشــمی فر 
جانشــین فرمانده انتظامی اصفهــان نیز چند روز 
پیش از تشکیل قرارگاهی برای تشــدید مقابله با 
مالخران )خریــداران اموال مســروقه(، به منظور 

کاهش سرقت در استان خبر داد.

مالباختگان لوازم داخل خودرو به پایگاه تجسس 
فرماندهی انتظامی اصفهان مراجعه کنند

گرمازدگی ۳۰۵ نفر  را 
راهی بیمارستان کرد

ســخنگوی ســازمان اورژانــس 
کشــور بــا اشــاره بــه ضــرورت 
رعایــت نــکات بهداشــتی بــرای 
 جلوگیــری از گرمازدگــی گفــت: 
 از تاریخ ســوم تا دوازدهم مردادماه 
ســال جاری ۴0۴ نفر دچار عوارض 
گرمازدگی شــدند که ۳0۵ نفر از آنها 
به دلیل شــدت گرمازدگی به مراکز 
درمانــی مراجعه کردنــد و ۹۹ نفر با 

اورژانس 11۵ تماس گرفتند.

 افزایش ۲ برابری باجه های پست بانک اصفهان در 
ایام اربعین حسینی

ســتاد اربعین اصفهان اعلام کرد: تعداد باجه های پست بانک اســتان به منظور رفاه زائران در ایام 
اربعین حسینی سال جاری نسبت به شرایط معمول دو برابر شد. به گزارش »ایرنا«، ستاد اربعین 
استان اصفهان شامگاه شنبه در اطلاعیه ای اضافه کرد: ۲0 شعبه با ۲1۳ باجه پست بانک در مسیر 
ترددهای روستاها و شهرهای استان حتی روزهای تعطیل آماده خدمت رسانی به زائران و تأمین ارز 
مورد نیاز است. بر اساس این اطلاعیه، متقاضیان می توانند با ثبت درخواست ارز اربعین در سامانه 
»بله« )ارز اربعین پست بانک( از وام قرض الحسنه کمک  هزینه سفر اربعین حسینی پست بانک 
ایران استفاده کنند. ســتاد اربعین اصفهان اعلام کرد: فروش ارز اربعین تا سوم شهریور به زائران 
انجام می شود و متقاضیان باید در سامانه »سماح« ثبت نام کرده باشند. زائران می توانند پس از ثبت 
درخواست در سامانه بله و پرداخت الکترونیکی، ارز درخواستی خود را از شعبه ها و باجه های منتخب 
پست بانک تا ۲00 هزار دینار دریافت کنند. به گزارش »ایرنا«، هر سال در ایام اربعین حسینی بیش 
از 1۷0 موکب از استان اصفهان در عراق برپا می شود. »پیاده روی اربعین« یک گردهمایی مذهبی 
است که از سوی مسلمانان شیعه به صورت پیاده  از مسیرهای منتهی به کربلا به منظور زیارت و جمع 

شدن در چهلمین روز شهادت امام حسین)ع( در کربلا صورت می گیرد.

از ابتدای سال تاکنون

۱۳۴۰ قلیان از سطح اماکن تفریحی اصفهان جمع آوری شد
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شــهرداری اصفهان گفت: با همکاری نیروی انتظامی از 
ابتدای سال جاری تاکنون 1۳۴0قلیان کرایه ای از سطح اماکن تفریحی این شهر جمع آوری شده 
است. مصطفی مرادیان نژاد در گفت وگو با »ایرنا« افزود: در این مدت ۶0 طرح جمع آوری قلیان در 
سطح شهر نیز انجام شده است. وی اضافه کرد: حاشیه زاینده رود بیشترین فضای عرضه قلیان را در 
شهر اصفهان دارد به همین دلیل اکیپ های گشت سیار و ثابت را نیز در حاشیه رودخانه از سمت پل 
وحید تا بزرگمهر مستقر کرده ایم. وی ادامه داد: تقاضای قلیان در فصل تابستان و در اماکن تفریحی 
و پارک ها زیاد است. مدیرکل پیشــگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری اصفهان تصریح کرد: با 
توجه به اینکه ادوات مصرف قلیان یک بار مصرف ارزش چندانی ندارد پس از جمع آوری قلیان ها، 
عرضه کنندگان قلیان برای دریافت وسایل خود به مدیریت پیشگیری و رفع تخلفات شهری مراجعه 
نمی کنند. وی گفت: مناطق یک، ۳، ۵ و ۶ اصفهان به دلیل وجود پارک های حاشیه زاینده رود و سایر 

پارک های تفریحی دارای بیشترین مصرف و توزیع قلیان کرایه ای است. 
به گزارش »ایرنا«، به گفته کارشناسان مسئولان سد معبر شهرداری اصفهان، برخی از فروشندگان 
یا عرضه کنندگان قلیان در کنار این کار درآمدهای دیگری نیز دارند اما جلوگیری یا برخورد با آنها در 
حیطه وظایف شهرداری نیست لذا جمع آوری قلیان و دیگر تخلفات نیاز به همکاری و ورود دستگاه 
قضائی و نیروی انتظامی دارد و شهرداری فقط با عنوان سد معبر و تخلفات شهری می تواند برای 

جمع آوری آن اقدام کند.

 تعطیلی مقطعی بازارهای شهرداری اصفهان
به دلیل گرمای هوا

روابط عمومی سازمان ســاماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشــاورزی شهرداری اصفهان 
جزئیات تعطیلی بازارهای روز شــهرداری این کلان شهر در ســاعات ظهرگاهی روزهای یکشنبه، 
دوشنبه، سه شنبه و چهارشنبه هفته جاری را اعلام کرد. با توجه به افزایش دما، همچنین صرفه جویی 
در مصرف برق، تمــام بازارهای کوثر، بازار گل و گیــاه همدانیان و بازار گیاهان دارویی از یکشــنبه 

چهاردهم مرداد تا روز چهارشنبه هجدهم مرداد سال جاری از ساعت 1۴:00 تا 1۶:00 تعطیل است.

عکس خبر

خبر روزاخبار

آغاز عملیات شناسایی و 
طبقه بندی مساجد کشور 

عملیات شناســایی و طبقه  بندی مســاجد 
کشور به تفکیک استان های مختلف با هدف 
تدوین اطلس مســاجد ایران در استان های 
مختلف آغاز شد. به گزارش »مهر«، راهیاران 
استانی بنیاد هدایت سازمان تبلیغات اسلامی، 
ضمن برگزاری جلســات متعدد بــا مدیران 
ادارات شهرســتان های مختلف استان های 
زنجان، فارس، مرکزی، همــدان، مازندران، 
تهران، البرز، خراســان شــمالی، خراســان 
رضوی، خراســان جنوبی، آذربایجان غربی، 
اردبیل، اصفهان، کرمان، هرمزگان، کهگیلویه 
و بویراحمد، کرمانشاه، خوزستان، آذربایجان 
شرقی، ایلام، بوشهر، چهارمحال و بختیاری، 
سمنان، سیستان و بلوچســتان، کردستان، 
قم، گلســتان و گیلان درباره جزئیات و نحوه 
اجرای عملیات شناسایی و طبقه بندی مساجد 
بحث و گفت وگو کردند. در این طرح اطلاعات 
مساجد محله ها به روز رسانی و موقعیت آنها 
نیز در نقشــه ثبت می شــود؛ افزون بر این بر 
اساس شــاخص های تعیین شده نسبت به 
ظرفیت های مختلفی که مساجد دارند، آنها را 
به شش دسته الگو، شاخص، پویا، فعال، دایر 

و تعطیل طبقه بندی می کنند.
بر اساس شاخص های تعریف شده، مسجد 
الگو به عنوان بالاترین ســطح تعیین شده، 
به مساجدی گفته می شــود که امام آن درک 
صحیحی از مدل امامت دارد و توانســته تیم 
و تشکیلات منسجمی را فراهم کند. مساجد 
شــاخص، موقعیــت جغرافیایــی خوب و 
ظرفیت های فیزیکی بالا دارند که در آنها امام 
فعال و دارای فهم امامت و تیم و تشــکیلات 

قوی وجود دارد. 
مســاجدی کــه ســه عنصــر امــام، تیم و 
ظرفیت های مسجد باهم در آن جمع نیست 
ولی فعالیت های شاخص و اثرگذار در محله و 
شهر دارند، مساجد پویا هستند و مساجدی 
که حداقــل دو نوبت نمــاز پرجمعیت در آنها 
اقامه می شود و مراسم  آن باشکوه است و در 
غیر شئون عبادی و مناسکی برنامه ای ندارند، 

فعال محسوب می شوند.

جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان از توقیف محموله لوازم آرایشی و بهداشتی خارجی قاچاق به ارزش 100 میلیارد ریال در شهر اصفهان خبر داد. 
سردار محمدرضا هاشمی فر در گفت و گو با »مهر« اظهار کرد: مأموران پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان اصفهان در ادامه طرح ها و برنامه های 
مقابله ای خود با قاچاقچیان کالا در پی کسب خبری مبنی بر دپوی محموله لوازم آرایشی و بهداشتی قاچاق در یکی از واحدهای صنفی موضوع را در دستور کار 
خود قرار دادند. وی افزود: مأموران پس از انجام تحقیقات میدانی و کسب اطمینان از درستی موضوع طی هماهنگی با مرجع قضایی به همراه کارشناسان شبکه 

بهداشت و معاونت غذا و دارو به محل اعزام شدند و در حضور متصدی واحد صنفی این مکان را مورد بازدید قرار دادند.
جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان گفت: پس از بررسی های دقیق صورت گرفته ۳۳ هزار و ۳۵0 قلم انواع لوازم آرایشی و بهداشتی خارجی که همگی فاقد 

هرگونه مدارک معتبر گمرکی بوده و به صورت قاچاق تهیه شده بودند کشف و توقیف شدند.
این مقام انتظامی با بیان اینکه محموله مکشوفه توسط کارشناســان مربوطه بالغ بر 100 میلیارد ریال ارزش گذاری شده است، اظهار کرد: در این رابطه متصدی 

واحد صنفی پس از تشکیل پرونده به سازمان تعزیرات حکومتی معرفی شد.

۱۰۰ میلیارد ریال لوازم آرایشی و بهداشتی قاچاق در اصفهان توقیف شد

حضور جوانان در پویش ملی »غرق نشویم« به 
کاهش آمار غرق شدگان کمک بسیار کرده است؛ 
اجرای چنین برنامه هایی و رعایت نکات ایمنی از 
سوی هموطنان، به  پیشگیری و کاهش غرق شدگی 

کمک کرده است



فرزانه فصیحی و فاطمه امینی، ۲ نماینده ورزش اصفهان در آوردگاه بین المللی المپیک ۲۰۲4 بودند که به ترتیب در دوی ۱۰۰ متر در جایگاه ۵۱ از ۷۲ و در تفنگ 
بادی در جایگاه بیست وششم قرار گرفتند تا بدون کسب مدال به کار خود در این رقابت ها پایان دهند.

به گزارش »ایسنا«، مدیر کل ورزش و جوانان استان اصفهان پس از پایان کار دختران نماینده اصفهان در پیامی اعلام کرد: در مسابقات المپیک ۲۰۲4 پاریس 
شاهد حضور و تلاش ارزشمند دو نماینده اصفهانی در کاروان ورزشی جمهوری اسلامی ایران بودیم؛ ســرکار خانم فرزانه فصیحی و سرکار خانم فاطمه امینی 
پرچمداران ورزش اصفهان در این آوردگاه بزرگ ورزشی بودند که یقیناً تمام همت خود را برای افتخارآفرینی در این رویداد به کار گماردند و اینک با پایان کار این 

عزیزان در مسابقات، شایسته است تلاش های این دو طلایه دار ورزش بانوان استان در المپیک را ارج نهیم.  
مهدی صدری ادامه داد: امید است با تجربه گرانبهایی که بانوان ورزشکار ما در این آوردگاه مهم کسب کردند در آینده شاهد افتخارآفرینی ایشان در عرصه دیگر 

رقابت های بین المللی باشیم تا پرچم پرافتخار کشور عزیزمان به دست توانمند نمایندگان شایسته اصفهانی همچون گذشته به اهتزار درآید.

پایان کار 2 نماینده اصفهان در پاریس بدون مدال

دوشنبه  ۱۵ مرداد ۱۴۰۳ / ۳۰ محرم ۱۴۴۶ / ۵ آگوست  2۰2۴ / شماره ۴۱۴۷

رونالدو بالاخره به تمرینات النصر بازگشت
با پایان تعطیلات تابستانی، کریستیانو رونالدو بالاخره به تمرینات النصر اضافه شد. به گزارش »ورزش 
سه«، کریســتیانو رونالدو، مهاجم پرتغالی تیم فوتبال النصر، روز شنبه به اردوی تیمش در شهر ماربیا 
اسپانیا پیوست. اسطوره پرتغالی پس از شرکت در مسابقات یورو، جایی که تیم ملی کشورش در مرحله 
یک چهارم نهایی توسط فرانسه حذف شد، به دلیل داشتن تعطیلات بیشتر، از اردوی النصر که از ۷ ژوئیه 
در منطقه آلگاروه پرتغال شروع شده و تا پایان ماه گذشته ادامه داشت، غایب بود. کاپیتان تیم النصر در 
تمرینات صبحگاهی دیروز تیمش شرکت کرد، زیرا هنگام رسیدنش به اردوی تیم، تمرینات عصرگاهی 
طبق برنامه فنی که توسط لوئیس کاسترو، سرمربی پرتغالی تیم تنظیم شده بود، برگزار نمی شد. اردوی 
آماده سازی النصر با دیدار مقابل آلمریا در هشتم آگوست)روز پنجشنبه( به پایان خواهد رساند. همچنین 
»الریاضیه« اعلام کرده بود که پس از بازی دوستانه با آلمریا، سفر بازگشت به عربستان مستقیماً به شهر 

ابهاء خواهد بود تا اعضای النصر برای دیدار با التعاون در نیمه نهایی سوپرجام آماده شوند.

ستاره فوتبال ایتالیا در ۳ فصل نابود شد!
فدریکو کیه زا، ستاره ایتالیایی که تنها سه سال پیش در قهرمانی یورو نقش کلیدی داشت، حالا به یک 
بازیکن مازاد در یوونتوس تبدیل شده اســت. به گزارش »ورزش سه«، او در بازی دوستانه پیش فصل 
تیمش مقابل برست جایی نداشت و این به وضوح نشان داد که دیگر جایی در این تیم ندارد. اما چرا شرایط 
تا این حد وخیم شده است؟ کیه زا در سال ۲۰۲۰ با قیمتی هنگفت از فیورنتینا به تورین آمد و در ابتدا به 
صورت قرضی و سپس به طور قطعی خریداری شد. اما انتقال او با تنش زیادی همراه بود. او با امضای 
قرارداد جدید با فیورنتینا مخالفت کرد، پیشنهادهای مالی بهتر را رد کرد و تنها به یوونتوس فکر می کرد. 
این رفتار او از یاد مدیران یوونتوس نرفته است. قرارداد کیه زا در ژوئن ۲۰۲۵ به پایان می رسد و او دوباره در 
حال بازی با اعصاب باشگاه است. این بار اما او نمی داند به کجا می خواهد برود و پیشنهاد مشخصی روی 
میز ندارد. لیگ برتر انگلیس مقصد احتمالی اوست اما تیم هایی مثل لیورپول، منچستریونایتد و چلسی 
علاقه ای به او نشــان نداده اند. همچنین او علاقه ای به ماندن در ایتالیا و پیوستن به ناپولی یا رم ندارد. 
یوونتوس هم صبرش را از دست داده و با کنار گذاشتن کیه زا از بازی دوستانه این موضوع را نشان داد. 
البته نمی توان گفت که تنها آمدن تیاگو موتا باعث کنار گذاشتن کیه زا شده است، چرا که او قبلًا هم با مکس 
آلگری، سرمربی قبلی اختلاف داشت. کیه زا بازیکن چندپســته ای است اما اصرار دارد که در کناره های 
زمین بازی کند. همچنین مصدومیت های متعدد و بازیابی ناقص از مصدومیت جدی سال ۲۰۲۲ باعث 
شده تا یوونتوس روی کنان ییلدیز جوان تر سرمایه گذاری کند. کیه زا به اندازه کافی قابل اعتماد نیست و 
خواسته های مالی بالای او برای تمدید قرارداد، یوونتوس را منصرف کرده است. فروش کیه زا با قیمتی 
بین ۲۰ تا ۳۰ میلیون یورو بهتر از از دست دادن رایگان اوست، اما همین مشکلات باعث شده تا تیم های 

دیگر هم علاقه ای به خرید او نشان ندهند.

هدف لورکوزن قهرمانی در بوندس لیگا است 
گرانیت ژاکا، کاپیتــان بایرلورکوزن به عنوان قهرمان فصل گذشــته بوندس لیگا، امیدوار اســت آنها در 
چمپیونزلیگ هم عنوان قهرمانی را کسب کنند. به گزارش »ورزش سه«، ژاکا در مصاحبه ای با کیکر گفته 
مخالف اصلاحات جدید در چمپیونزلیگ است که تعداد بازی های بیشتری را ایجاد می کند. ژاکا گفت: 
»ترجیح می دهم شش بازی در مرحله گروهی چمپیونزلیگ انجام دهم. با اصطلاحات جدید بازی های 
بیشتری برگزار می شود اما لیگ قهرمانان، لیگ قهرمانان اروپا است. لیگ قهرمانان برای هر بازیکنی یک 
رؤیاست. برای من مشخصاً مهم است که بعد از هفت سال دوباره در لیگ قهرمانان بازی کنم.« او با این 
حال تأیید کرد که هدف لورکوزن قهرمانی در بوندس لیگاست: »به هر حال اولویت ما همچنان قهرمانی 
در بوندس لیگا است. لیگ قهرمانان خوب است، اما ما اولویت های بسیار روشنی داریم. برای من این 
ماراتن اصلی بوندس لیگاست و این هم کمی مهمتر از لیگ قهرمانان است. اینطور نیست که بتوانم هر 

سال ۷۰ بازی انجام دهم، اما اگر به من نیاز باشد، در دسترس هستم.«

نیازمند و میرزازاد؛ برگ برنده مورایس در مصاف با شباب الاهلی

عبور سپاهان از پساپیام با نیما

نیازمند یا میرزازاد؟ کدامیک بهترین گزینه  مرضیه غفاریان
برای ایستادن در سنگر طلایی ها 

این تیم اصفهانی خواهد در رقابت فردا شب 
هــای بود؟ شاید یکی  لــش  چا از 
لــی ارتــش جذاب فرمانده  پرتغا
چینــش طلایی سپاهان  بــرای 
در مصاف با شــباب مهـره هـــایش 

انتخاب  لاهلــی  ســنگربان برای این ا
دیدار حساس باشد.

ســال گذشــته گریبان گلر شماره پیش از مصدومیتی که اواخر 
گرفت ایــن نیازمند بود که یک ســپاهانی ها را 

خصوص در بازی های بی بروبرگــرد به 
در  قفس توری سپاهان حســاس 
امــا بعــد از آن و با قرار مــی گرفت 
خشــش  ر میــرزازاد در دروازه د

به جایــی رســید که طلایی پوشــان کار 
ترجیح داد در آخرین ژوزه مورایــس 

ی  ز ســپاهان در فصل بــا

گذشته که در ورزشگاه آزادی برگزار شد نیز به گلر دوم تیم خود اعتماد 
کند؛ جایی که شــاگردان مورایس در فینال جام حذفی برای ایستادن 
بر سکوی قهرمانی این رقابت ها باید از سد سربازان محرم نویدکیا می 
گذشتند. میرزازاد با بسته نگه داشتن سنگر طلایی ها در مصاف با مس 
رفسنجان به خوبی جواب این اطمینان سکاندار پرتغالی را داد. گلر ۲۷ 
ساله سپاهان بی شک نقش تأثیرگذاری در فتح جام طلای رقابت های 
حذفی توسط تیم اصفهانی داشت. سپاهان در سی و هفتمین دوره از 
رقابت های جام حذفی فوتبال ایــران در برابر ۵ تیم صف آرایی کرد که 
میرزازاد در 4بازی از این تورنمنت در ســنگر طلایی پوشان ایستاد و به 
غیر از گلی که در دقیقه 6 مصاف با گل گهــری ها در مرحله نیمه نهایی 
دریافت کرد در سه دیدار دیگر موفق به بسته نگهداشتن دروازه خود شد. 
میرزازاد در لیگ برتر فصل گذشته نیز 9 بار)۷بار به عنوان گلر ثابت و ۲ 
بار به عنوان یار ذخیره( موفق شد در ترکیب طلایی پوشان اصفهانی قرار 
بگیرد که در این بازی ها نیز عملکرد مطمئنی از خود نشان داد و موفق 
به ثبت ۵ کلین شیت شد. این درحالی است که نیازمند، مرد شماره یک 
سنگر طلایی ها در ۲۳ بازی که در فصل گذشته برای تیمش انجام داد 
8 بار موفق به بسته نگه داشتن دروازه این تیم در برابر حملات مهاجمان 

حریف شــد. با این تفاســیر و با توجه به آمادگی بالای گلر شمالی 
سپاهانی ها و رقابت تنگاتنگ او با نیازمند گمانه زنی ها در خصوص 
اینکه در تقابل فردا شب نماینده اصفهان در لیگ نخبگان آسیا چه 
کسی قرار است حفاظت از ســنگر ارتش طلایی را برعهده بگیرد 

برخلاف گذشته کار راحتی نیست.
از یک طــرف حضــور پیــام نیازمند، 
گلــر ملی پــوش طلایی پوشــان 
در چهارچــوب دروازه ســپاهان 

در مصــاف این تیم با شــباب الاهلی 
محتمل تر به نظر می رســد، چرا که این گلر 
۲9 ساله علاوه بر ســابقه حضور در تورنمنت های ملی با 

پوشیدن پیراهن تیم ملی ایران، تجربه بیشتری با ایستادن در سنگر 
سپاهان در بازی های آســیایی دارد و ضمن اینکه با توجه به شناخت 
بیشتر نیازمند از سردار آزمون، مرد شــماره یک خط آتش تیم اماراتی، 
به نظر می رســد گلر ملی پوش ســپاهان برای حضور در ترکیب ثابت 
تیمش در مصاف با یاران سردار نسبت به همتیمی شمالی خود شانس 
بیشتری داشته باشد. اما از سوی دیگر هیچ بعید نیست که با توجه به 
شناخت متقابل سردار از نیازمند با توجه به همکاری این دو بازیکن در 

تیم ملی ایران، مورایس ترجیح دهد فردا شب از میرزازاد در ترکیب ثابت 
تیم خود بهره ببرد. با همه اینها، بــه جرأت می توان گفت چه پیام فردا 
در نخستین بازی ســپاهان در فصل جاری آن هم در آوردگاه حساس 
پلی آف لیگ نخبگان آسیا در سنگر این تیم اصفهانی بایستد، چه اینکه 
نیما در این بازی به این گلر ملی پوش ترجیح داده شود، حضور دو گلر 
ششدانگ در جمع شاگردان مورایس نه تنها در بازی فردا که در تمامی 
مسابقات فصل جاری برگ برنده این ســکاندار پرتغالی در مصاف با 
رقبا خواهد بــود. مهمتر آنکه 
میــرزازاد با درخشــش در 
رقابت های فصل گذشــته 
فوتبــال باشــگاهی ایران 
نشــان داد که مهــره قابل 
اتکایــی برای ســپاهان در 

دوران پسا پیام خواهد بود.

خبر روز

واکنش ذوب آهن به شکایت ملوانان؛

 جذب قاضی پور قانونی است
مدیر تیم فوتبال ذوب آهــن اعلام کرد در جذب پدرام قاضی پور بر اســاس قوانین اقدام کرده اند و 

مشکلی پیش نخواهد آمد. 
بعد از جذب پدرام قاضی پور، مدافع چپ پای ملوان در فصل گذشته توسط باشگاه ذوب آهن باشگاه 
انزلی چی از تیم اصفهانی و خود بازیکن شکایتی را مطرح کرده است. ملوانان اعتقاد دارند که قرارداد 
قاضی پور را بر اســاس قوانین نقل و انتقالات به صورت یک طرفه تمدید کرده بودند و حضور او در 
ذوب آهن غیر قانونی است. در چنین شرایطی اما ذوبی ها نیز اعتقاد دارند در مسئله جذب قاضی پور 
کاملًا قانونی عمل کرده اند و اشتباهی که مدیران ملوان انجام داده اند، باعث شده تا این بازیکن به 

عنوان یار آزاد به عضویت ذوب آهن در بیاید.
در این باره مدیر تیم فوتبال ذوب آهن در گفتگو به »فارس« عنوان کرده اســت: هر باشگاهی و هر 
مقام مســئولی می تواند هر ادعایی را مطرح کنند؛ ایرادی هم ندارد، چون افراد حق اظهارنظر دارند 
اما باشگاه ذوب آهن در مسئله جذب قاضی پور کاملًا قانونی عمل کرده و مشکلی از این بابت وجود 
ندارد. حمیدرضا بابایی افزود: مسئولان باشگاه ملوان مدعی هستند که قرارداد قاضی پور را به صورت 
یک طرفه تمدید کرده اند؛ مقررات درباره مســئله تمدید یک طرفه از سوی باشگاه کاملًا مشخص 
است؛ مسئولان باشگاه ملوان برای این امر باید به بازیکن نوتیس می دادند و این مسئله را به اطلاع 

او می رساندند، اما به اشتباه این کار را انجام ندادند. 
مدیر تیم فوتبال ذوب آهن گفت: مدیریت باشــگاه در این خصوص تحقیقــات لازم را انجام داده 
و مشــکل خاصی در مســئله قرارداد قاضی پور وجود ندارد. این بازیکن تحت قرارداد ما است و با 

ذوب آهن در لیگ بیست وچهارم شرکت می کند. 
بابایی خاطرنشان کرد: ما به قانونی بودن قرارداد با پدرام قاضی پور که بر اساس مستندات ثبت شده 
بازیکن آزاد بوده، اطمینان داریم. دوستان هم در باشگاه ملوان اگر ادعایی دارند می توانند آن را در 
کمیته های قضایی فدراسیون مطرح کنند تا باشــگاه ذوب آهن و خود بازیکن هم مستندات خود 
را ارائه کنند. از دید من این مسئله نیاز به مطرح شدن در رســانه ها ندارد و قوانین موجود به خوبی 

درباره اش توضیح خواهند داد.

لیگ 2۴؛ بوق زدن ممنوع!
بیســت و چهارمین دوره لیگ برتر خلیج فارس در حالی از روز پنج شنبه ۲۵ مرداد با مصاف ذوب 
آهن و پرسپولیس در ورزشگاه آزادی استارت خواهد خود که قانون جدیدی برای هواداران در این 

فصل از رقابت های باشگاهی فوتبال ایران وضع شده است.
به گزارش »خبرآنلاین«، یکی از حاشــیه های جام جهانی ۲۰۱۰ آفریقای جنوبی صدای آزاردهنده 
شیپورهای پلاستیکی بود. صدای کَرکننده این شیپورها داد همه را درآورد که خیلی زود فیفا به این 
موضوع ورود کرد و استفاده از شیپورها در استادیوم ها ممنوع شد. احسان محمدی، رئیس دپارتمان 
مسئولیت اجتماعی فدراسیون فوتبال با اشاره به ممنوعیت استفاده از بوق های پلاستیکی گفت: »با 
حمایت دبیرکل فدراسیون و البته همراهی سازمان لیگ و کمیته بین الملل مقرر شد در فصل جدید 
ورود انواع بوق های پلاستیکی و فلزی در هر ابعادی به ورزشگاه ها ممنوع شود و در بازی های لیگ 

تنها لیدرهای رسمی باشگاه ها تعداد بسیار محدودی بوق در اختیار داشته باشند. 
این تصمیم ان شاءا... با حمایت باشگاه ها و البته تلاش نیروهای انتظامی و حراست ورزشگاه ها 
اجرایی خواهد شد تا در فصل جدید فوتبال این آلودگی صوتی از استادیوم ها حذف شود.« او اظهار 
کرد: »در برخی کشــورها بوق ها و شیپورها در دســته ابزارهای »خطرناک برای سلامت شنوایی« 
دسته بندی شده و حتی در جام ملت های آسیا شاهد بودیم که عوامل اجرایی مسابقات با حضور 
روی سکوها، بوق های پلاســتیکی را از هواداران ایرانی می گرفتند و با توجه به رقابت های آسیایی 
تیم های باشگاهی و تیم ملی در مسیر جام جهانی ۲۰۲6 استفاده از این بوق ها تبعات قانونی برای 

ایران خواهد داشت.«

مستطیل سبز

رضا اسدی به روزهای اوج 
بازمی گردد؟

سکاندار پرتغالی سپاهان در تلاش است تا 
بازیکن تأثیرگذار تیم خود را به فرم ایده آل 

گذشته بازگرداند.
به گزارش »ورزش سه«، رضا اسدی ستاره 
دو فصل اخیر لیگ برتر با تغییر پســتی که 
در تیم تراکتور داشــت به یکی از بازیکنان 
شــاخص و موفق لیگ برتر تبدیل شد و با 
انتقال به ســپاهان و تکــرار عملکرد خوبی 
که در تراکتور داشت، توانست به تیم ملی و 
حضور در جام ملت های آسیا هم برسد، اما 
بعد از جام ملت ها به دلیل مصدومیت هایی 
که در چند مقطع مختلف گریبان او را گرفت 
از فرم ایده آل خود خارج شد. بعد از جدایی 
مغانلو و جوان شدن ترکیب سپاهان، اسدی 
مهره ای تأثیرگذار در ترکیب این تیم خواهد 
بود تا علاوه بر فیزیک مناسب و قابلیت های 
فنی خوبی که دارد، به عنــوان یک بازیکن 
باتجربــه و کلیدی در چند پســت مختلف 
برای ســپاهانی ها به میــدان برود و نقش 
خــود را در تیم ســپاهان ایفا کنــد و مانند 
گذشــته تأثیرگذار باشــد. افت اسدی در 
هفته های پایانــی تبدیل بــه یک چالش 
جدی برای کادرفنی ســپاهان شده است 
که این بازیکن را به فرم گذشــته بازگرداند، 
او یک فصل دیگــر در ســپاهان ماند و از 
شرایط خودش راضی اســت، انگیزه های 
لازم برای درخشــش در پیراهن این تیم را 
دارد و با دنبال کــردن تمرینات پیش فصل 
می تواند در لیگ بیســت و چهارم عملکرد 
خوبی داشته باشد. اسدی یکی از بازیکنانی 
اســت که از مدافع میانی تا مهاجم هدف را 
در ســطح بالایی بازی می کند اما مورایس 
باید تصمیم بگیــرد که از ایــن بازیکن در 
کدام پست استفاده خواهد کرد تا با تمرکز 
بیشتری ستاره تیم خود را در تاکتیک تیمی 
قرار دهد و او اهداف خود را در ســال آینده 
بداند، شاید کســب عنوان آقای گلی بعد از 
۲ فصل پیاپی ناکامی انگیزه ای باشــد که 
اسدی برای درخشــش در لیگ ۲4 به آن 

نیاز خواهد داشت.

فوتبال جهان

عکس خبر

اخراج عجیب دونده 
بریتانیایی در المپیک

در مرحلــه مقدماتــی دو ۱۰۰ متــر 
بازی های المپیــک پاریس داوران 
دونده بریتانیایی را به دلیل آنکه قبل 
از اعلام داور شروع به دویدن کرد با 
کارت قرمز جریمــه کردند. »ژرمیه 
آزو« اما از پذیرش این کارت امتناع 
کرد تا اینکه پس از گذشت دقایقی 
با دخالــت مربــی و کادر برگزاری 

مسابقات او پیست را ترک کرد.

رقیب اصلی امین میرزازاده در المپیک وارد پاریس 
شد و عنوان کرد هدفش کســب طلا در این رقابت 

ها است.
امین میــرزازاده،  نماینــده وزن ۱۳۰ کیلوگرم تیم 
ملی کشــتی فرنگی ایران در پاریس سال گذشته 
با شکســت رضا کایالپ عنوان دار جهان و المپیک 
از ترکیه صاحب مدال طلای جهان شد تا به مدعی 

اصلی کسب طلای المپیک ۲۰۲4 تبدیل شود. 
در شرایطی که کایالپ به دلیل دوپینگ از حضور در 
المپیک محروم شده، میرزازاده برای فتح سکوی 
المپیک میخاین لوپز ملقب به غــول کوبایی را در 

پیش دارد.
لوپز با داشــتن 4 طلای المپیک و ۵ طلای جهان، 

در 4۲ ســالگی به دنبال رکورد دســت نیافتنی ۵ 
طلای المپیک اســت اما اینبار میرزازاده با انگیزه 
و پرقدرت به دنبال انتقام شکســت توکیو و کسب 

طلای المپیک است.
این در حالی اســت که ســتاره مســن کوبایی در 
خصوص دیدار احتمالی با میرزازاده، قهرمان کنونی 
جهان در دسته ۱۳۰ کیلوگرم که از نظر برخی به عنوان 
شــانس اول طلای این وزن شــناخته می شود، 
خاطرنشــان کرد که قبلًا او را در ژاپن شکست داده 

و تجربه نقش مهمی در این مبارزه خواهد داشت.
میخاین لوپز تأکید کرد: خدا را شکر هرگز مدال برنز 
نگرفتــه ام. من فقط برای یک هــدف می آیم و آن 
کسب پنجمین مدال طلاست. من فقط می خواهم 

به دنیا نشــان دهم که میخاین لوپز کیســت. لوپز 
گفت: وقت بازنشستگی فرا رسیده است و سال ها 
رقابت کردم. بعد از المپیک وقت استراحت و وقت 

گذراندن با خانواده است.
رقبای دیگری که باید به آنها توجه داشت عبارتند از 
عبداللطیف مصری، محمــد احمد محمد و هیکی 

نبی استونیایی.

واکنش غول کوبایی به تقابل با میرزازاده در المپیک



دوشنبه  ۱۵ مرداد ۱۴۰۳ / ۳۰ محرم ۱۴۴۶ / ۵ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۴۷

در جلسه صد و چهل و سوم شورا، موضوع افت فشار )قطعی( آب در برخی مناطق شهر در گرم ترین روزهای اصفهان، موضوع موردبحث اعضا بود

حقابه ای که به تاراج رفته است

صدوچهل وسومین جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان روز گذشته 
در حالی برگزار شد که موضوع قطعی آب در برخی مناطق شهر اصفهان آن 
هم در گرم ترین روزهای تابستانی چندســال اخیر در اصفهان، مورد توجه 
و انتقاد اعضای شورا قرار گرفت و نســبت به لزوم حلِ هرچه سریع تر این 

موضوع هشدار دادند. 

حقابه اصفهان را به تاراج بردند
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به مشکلات آب شرب اصفهان 
گفت: باوجــود اینکه عنوان »برخوردار« به اصفهان داده می شــود، مناطق 
مختلفی از این شــهر با دو میلیون نفر جمعیت با قطع آب شــرب روبه رو 
هستند، در حالی که حقابه مردم این شهر را در ۲۰ سال گذشته در دولت های 

مختلف به تاراج بردند و آن را جبران نکردند.
به گزارش »ایمنا«، محمد نورصالحی روز گذشــته در نطق پیش از دستور 
صدوچهل وسومین جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: ابتدای 
دوره دو کمیسیون راهبردی شامل کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار 
تشــکیل دادیم که به این دو موضوع مهم در طول سه ســال اخیر پرداخته 
است، البته موضوع آب به نوعی خارج از وظیفه تخصصی مدیریت شهری 
است، اما مطالبه جدی تک به تک مردم و مسئولان، شورا و شهرداری بوده 
است؛ همچنین پرداختن به مناطق محروم و کمتر برخوردار که حاصل آن 
در سه سال اخیر، حدود دو هزار میلیارد تومان بودجه بوده که به طور معمول 
در سنوات گذشته به این میزان نبوده یا اصلًا نبوده است، هدف این بودجه 
تکمیل و ارتقای زیرساخت های مناطق کمتر برخوردار شهر و کمک به تعادل 

و توازن میان زیرساخت ها و خدمات موردنیاز کل مناطق شهر است.
نورصالحی ادامه داد: کمیسیون خانواده، بانوان و جوانان با احساس نیاز در 
این حوزه از سال گذشته فعالیت خود را آغاز کرد و مجور هماهنگی، همراهی 
و هم افزایی همه جریان های فرهنگی که در این حوزه ها فعال هســتند در 
شهر بود که در ســال های اخیر نیاز به آن احساس می شد و به خوبی پاسخ 
داده شد؛ بنابراین، تشکیل این دو کمیسیون، دو اقدام معنی دار و جهت دار 

بود که انجام شد.
وی با بیان اینکه در حوزه حمل ونقل اقداماتی خوبی از گذشته در حال انجام 
بوده است که ادامه پیدا کرد، گفت: خط ۲ قطار شهری به صورت ویژه مورد 

همت قرار گرفت و بودجه این پروژه که 1۲۰۰ میلیارد تومان در سال ۹۹ بود، به 
تدریج اضافه شد تا اینکه در سال جاری به 75۰۰میلیارد تومان رسید؛ در حال 
حاضر برنامه ریزی به گونه ای است که در حد راه اندازی بتوان از بخش هایی 

از فاز یک این خط مردم استفاده کنند.
رئیس شورای اســلامی شــهر اصفهان تصریح کرد: گرچه یکی از اقدامات 
فوری و جدی این دوره قراردادی بود که به صورت تأمین منابع مالی داخلی 
با شــرکت مپنا به میزان حدود 5۹۰ میلیون یورو منعقد شــد، اما در طول 
سال های 1۴۰1 و 1۴۰۲ همچنان پیگیری راه اندازی و فعال شدن این قرارداد 
هستیم؛ گرچه به عنوان فاز یک قرارداد جداگانه ای با همین مجموعه منعقد 
شد، اما تلاش کردیم به عنوان یکی از شــاخه های حمل ونقل پاک، خط ۲ 
نه تنها کند نشود، بلکه با سرعت ادامه پیدا کند که ادامه فعالیت و رسیدن به 

این هدف اهتمام جدی از طرف مدیریت شهری نیاز دارد.
نورصالحی ادامه داد: در حوزه حمل ونقل عمومی با اتوبوس، حداقل و کف 
نیاز جمعیت اصفهان، با حدود 1۰۰ خط اتوبوس اعــم از خطوط حومه ای و 
پر سرعت 1۲۰۰ دستگاه اتوبوس است که در پایان دوره چهارم این تعداد با 
میانگین سن پنج ســال تأمین بود؛ ابتدای این دوره یعنی سال 1۴۰۰ این 

تعداد به ۶۰۰ دستگاه با میانگین عمر 1۰ سال کاهش پیدا کرده بود.
وی با بیان اینکه طبق مصوباتی که دریافت شده است حدود ۳۸5 دستگاه 
اتوبوس، میدل باس و ون برای شهر خریداری شد که از این تعداد نیمی از آن 
تحویل و فعال شده و تعداد اتوبوس های فعال به حدود ۹۰۰ دستگاه رسیده 
است، گفت: هدف گذاری این است که ابتدای مهر به 1۰۰۰ دستگاه و تا پایان 

دوره به 1۲۰۰ دستگاهی که در گذشته فعال بوده برسیم.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: حلقه چهارم حفاظتی از ادوار 
قبل در یکی دو تقاطع شروع شده بود، اما هدف گذاری شد که از شمالی ترین 
تا جنوبی ترین نقطه یعنی از تقاطع حلقه چهارم با بزرگراه بعثت تا تقاطع این 
حلقه با بزرگراه دستجردی در مقابل سپاهان شهر به طول حدود ۲۴کیلومتر 

فعال شود.
نورصالحی گفت: تمام مقاطع این مســیر فعال است، در سال های قبل در 
مناطق 1۰ و 15 شهرداری و سال جاری در مناطق ۴ و ۶ شهرداری فعال شد 
که امیدواریم بتواند کمک خوبی به کاهــش ترافیک در حلقه های داخلی 

شهر داشته باشد.

چشمه های نورانی از اقدامات ابداعی فرهنگی شورای ششم
وی با اشاره به اقدامات فرهنگی گفت: در حوزه فرهنگی ده ها و صدها برنامه 
در زمان ها و به مناسبت های مختلف اجرا شــده است که یکی از آنها اقدام 
ابداعی تحت عنوان »چشمه های نورانی« و مجموعه های فرهنگی مذهبی و 
ورزشی بود که با مشارکت شورا و شهرداری، نزدیک به ۳۰ مورد پروژه جدید، 
۴۰ مورد تکمیل پروژه های قبلی و حدود ۳۰ مورد نماز خانه در مناطق مختلف 
که کمبود وجود داشت از جمله پارک ها و مراکز تجمع عمومی جانمایی شد؛ 

در حال حاضر فرایند اجرای بعضی از این پروژه ها آغاز شده است.
نورصالحــی تأکید کرد: در حــوزه پیاده ســازی الگوی مشــارکت مبنا در 
بخش های مختلف تحت عنوان شــهر اندیش، شهرجو و شهربان با کمک 
معاونت برنامه ریزی موضوعات مختلف با جمعیت نخبگانی به اشــتراک 

گذاشته شد.

حقابه مردم اصفهان در ۲۰ سال گذشته به تاراج رفته و امروز آب شرب 
نداریم

وی گفت: به رغم اینکه عنــوان »برخوردار« به اصفهان داده می شــود، اما 
مناطق مختلفی از شــهر اصفهان با دو میلیون نفر جمعیت و نه روستاها و 
نقاط دیگر شهرها، با قطع آب شرب روبه رو هستند، در حالی که حقابه مردم 
این شهر را در ۲۰ سال گذشته در دولت های مختلف به تاراج بردند و جبران 
نکردند و ترس و ابا از جبران آن دارند، این در حالی اســت که امروز مردم 

آب شرب ندارند.

درحالی که این روزها برخی از مناطق شهر اصفهان با اُفت فشار 
و یا قطعی های مواجه اند و مردم نســبت به آن گلایه دارند، اما 

مسئولان می گویند گرمای امسال بی سابقه است و ما تلاشمان را کرده ایم!
آبی که آن را به زندگی بخشی و حیات می شناسیم، این روزها در برخی از نقاط 
اصفهان مــردم از آن محروم اند؛ به گونه ای در برخی از مناطق شــهر اصفهان 
از جمله دشســتان، عسکریه، مولوی، شــیخ صدوق و ... مردم با افت فشار 
آب و یا قطعی آب مواجه و نســبت به آن گلایه  و معترض هستند. براساس 
گفته های شهروندان، در نقاط مختلف علاوه بر افت فشار، حتی قطعی آب در 

ساعت های طولانی مدت هم وجود دارد. 
الهام یکی از شــهروندان اصفهانی درباره وضعیت آبرســانی در عســکریه و 
دشتســتان به خبرنگار »ایســنا« توضیح می دهد: در عسکریه و دشتستان 
اصفهان حدود ۴ ســال اســت که مردم در ماه های تیر و مرداد فقط شب تا 
صبح می توانند از آب شهری استفاده کنند. ما برای ۳ خانوار سه تانکر داریم 
که درمجموع ۳5۰۰ لیتر گنجایش دارند. گاهی تا ۴۸ ســاعت هم آب در این 
نواحی قطع است. او ادامه می دهد: برخی شهروندان به اداره آب باقوشخانه 
هم مراجعه کرده اند، ولی پاسخ درخوری دریافت نکرده اند. ما با شرکت آب 
و فاضلاب هم تماس می گیریم، به ما می گویند که آب می فرستیم. اما هیچ 
خبری نمی شود و مشــکل همچنان پابرجاست. شــرکت آبفا می گوید آب 
ذخیره کنید، اما وضعیت فعلی برای ساکنان عسکریه و دشتستان به گونه ای 
نیست که حتی بتوانند، آب ذخیره کرد. آب اصلًا وصل نمی شود. روشن کردن 
کولر آبی ممکن نیست و شــهروندان در این منطقه به استفاده از اسپیلت و 

پنکه روی آورده اند. 
همچنین مریم یکی دیگر از شهروندان اصفهانی است که دراین باره می گوید: 
ما ساکن شیخ صدوق هستیم. در این تابستان و مشخصاً هفته ای که گذشت 
بارها قطعی آب داشتیم. قطعی ها به گونه ای است که حدود ۲ شب تا ۸ صبح 

آب وصل و مابقی روز قطع است.

ضعف سامانه آبرسانی در مقایسه با توسعه روزافزون اصفهان
درحالی که مردم اصفهان در برخی از نقاط شــهر از افت فشــار و قطعلی های 
طولانی مدت در یک شبانه روز گلایه دارند، مسئولان می گویند گرمای امسال 

بی سابقه است و ما تلاشمان را کرده ایم. 
مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان، به »ایســنا« اظهار کرد: سامانه آبرسانی 
اصفهان بزرگ باید متناســب با افزایش جمعیت و گسترش شهرنشینی آن 

توسعه یابد. لازمه تحقق این مهم نیز تخصیص اعتبارات است.
 حســین اکبریان با بیان اینکه توزیع آب در اصفهان به صورت هوشــمند و با 
اســتفاده از جدیدترین تکنولوژی ها در حال انجام اســت، گفت: در روزهای 
اخیر، دما به طور بی سابقه ای افزایش یافته است. مصرف نیز هم پای افزایش 
گرما، به علت روشن بودن مداوم وسایل سرمایشی روند افزایشی دارد. درواقع، 
تعادل بین منابع و مصارف آب از میان رفته و همین امر به افت فشار در برخی 
از محلات شهر اصفهان منجر شده اســت. وی بیان کرد: لازم است که مردم 
استان به منظور بهره مندی همگان از نعمت آب شرب سالم و پایدار، مصارف 
غیرضروری خود را به صفر برسانند. توجه به این نکته سبب می شود تا دستکم 

15درصد از مصارف خود را کاهش دهند.

اکبریان با اشــاره به جنبه های مثبــت آب و فاضلاب اصفهــان توضیح داد: 
با مدیریت هوشمند شــبکه و استفاده از ســامانه تله متری درحال حاضر در 
هیچ یک از شهرســتان هایی که تحت  پوشــش سامانه آبرســانی اصفهان 

بزرگ اند، معضلی در زمینه تأمین آب نداریم.
مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان افزود: علی رغم آنچه گفته شد، در تعدادی 
از محله های شــهر اصفهان به ویــژه در منطقــه ۴ به علت قدمت شــبکه و 
تناسب نداشتن جمعیت آن با زیرساخت های آب و فاضلاب، گاهی در طبقات 
مشکل افت فشار آب پیش آمده است. وی در تکمیل بحث ادامه داد: البته 
برای ســاکنان طبقات نیز تمهیداتی وجود دارد. به وسیله تانکرهای آبرسانی 
سیار، آب توزیع می شود و ســاختمان هایی که مخزن آب و پمپ استاندارد 
دارند، دچار مشکل نمی شوند؛ چون در ساعاتی که فشار شبکه مناسب است، 
مخازن آنها آبگیری می شود. در لحظاتی از روز که افت فشار وجود دارد، از آب 

ذخیره شده استفاده می کنند. 
اکبریان با نظر به دیگر محلات اصفهان تصریح کرد: مشکل محله هایی مانند 
صاحب روضات، خیابان پنــج رمضان و باهنر با اجــرای پروژه هایی که طی 
یکسال اخیر صورت گرفت، رفع شده است. اکنون، توان تأمین آب در اصفهان 
نسبت به پارســال تغییر نکرده؛ درحالی که دمای هوای امسال در مقایسه با 
تابستان سال گذشته ۳ درجه سلســیوس افزایش داشته است. براساس 
تجربه باید گفت که بــه ازای هر درجه افزایش دما، مصــرف آب نیز 5 درصد 

افزایش می یابد.
»ایسنا« مسئله این روزهای آب شــهری را با علی صالحی، سخنگو و عضو 
هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر اصفهان نیز در میان گذاشت. از وی خواسته 
شد تا از نظر و پیگیری شورای شهر در این خصوص صحبت کند و اگر تاکنون 
شورای شــهر تمهیدات و تصمیماتی داشته اســت را مطرح کند. صالحی به 
خبرنگار »ایســنا« گفت: اصل موضوع افت فشــار یا قطعــی آب با وظایف 

مدیریت شهری ارتباطی ندارد.
او سپس اظهار کرد: اما مسئله آب جزو مطالبات بحق مردم است و به شورای 
اســلامی شــهر اصفهان نیز انتقال داده اند. این موضوع به نمایندگان مردم 
اصفهان در مجلس شورای اسلامی نیز گفته شده است و ظاهراً آنان در حال 

پیگیری مسئله آب هستند.

معاون حمل ونقل و ترافیک شــهردار اصفهان گفت: شــهرداری این کلان شــهر 
تفاهم نامه ای برای احداث دو جایگاه شارژ خودروی برقی با شرکت مپنا منعقد 

کرده است.
حسین حق شــناس در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به رشد فناوری ها و توسعه و 
گسترش تولید خودروی برقی در جهان اظهار کرد: یکی از نیازهای شهری امروزه 
ایجاد زیرساخت ها و بسترهای مرتبط با حمل ونقل مدرن است و ایستگاه های 
شارژ خودرو از فناوری ها و زیرساخت های مورد نیاز امروزه و الزامات کلان شهرها 
در آینده ای نه چندان دور است. وی با بیان اینکه راهکار علمی و منطقی مدیریت 
شهری برای توســعه این فناوری مباحث تســهیل گری و نظارتی است افزود: 
بخش خصوصی توانمند که توان تهیه تجهیزات و انرژی را دارد، باید به این حیطه 

وارد شود. 
معاون حمل ونقل و ترافیک شــهردار اصفهان گفت: شــهرداری این کلان شــهر 
تفاهم نامه ای برای احداث دو جایگاه شارژ خودروی برقی با شرکت مپنا منعقد 

کرده است و با توجه به ضرورت و نیاز شهر اصفهان، به دنبال توسعه این فناوری با 
مشارکت بخش خصوصی هستیم.

حق شناس با اشاره به اهمیت جایگزینی ســوخت های غیر آلاینده و پاک برای 
خودروها در ســطح شــهر اصفهان تصریح کرد: از جمله نکات مهم برای احداث 
ایستگاه شارژ برقی، شارژ قوی و پرسرعت است که بتوان در کمترین زمان ممکن 

بیشترین تعداد خودرو را سرویس دهی کرد.
وی با اشــاره به مذاکرات اولیه با چند شــرکت خصوصی خاطرنشان کرد: یکی 
از مهم ترین اولویت های شــهرداری اصفهان توان فنی، تخصصی، مالی، میزان 

پشتیبانی و خدمات، همچنین گستره فعالیت آنها در سطح کشور است .
معاون حمل ونقل و ترافیک شــهردار اصفهان ادامه داد: پارکینگ های عمومی، 
فضاهــای مرتبط با بخش خصوصی و فضای بدون اســتفاده شــهری از جمله 
مکان های مورد نظر برای احداث ایســتگاه شارژ خودروی برقی است که پس از 

انجام مطالعات مهندسی اجرایی خواهد شد.

با برگزاری انتخابات، اعضای هیئت رئیسه سال چهارم دوره ششم شورای اسلامی 
شهر اصفهان معرفی شــدند. به گزارش »ایمنا«، انتخابات هیئت رئیسه شورای 
اسلامی شهر اصفهان برای سال چهارم دوره ششم در صدوچهل وسومین جلسه 
علنی این شورا برگزار شد. برای انتخاب رئیس شورا، محمد نورصالحی به عنوان 
تنها نامزد در این بخش، با 1۰ رأی از مجموع 1۳ رأی مأخوذه، برای یک سال دیگر 

رئیس شورا باقی ماند. 
همچنین برای انتخاب نایب رئیس شورا، سیدامیر سامع به عنوان تنها نامزد در 
این بخش، با 11 رأی از مجموع 1۳ رأی مأخوذه به عنوان نایب رئیس شــورای 

شهر در دوره ششم باقی ماند. در ادامه برای انتخاب منشی اول، فرزانه کلاهدوزان 
به عنوان تنها نامزد در این بخش، بــا 1۰ رأی از مجموع 1۳ رأی مأخوذه به عنوان 

منشی اول شورای شهر در دوره ششم باقی ماند. 
برای انتخاب منشی دوم و سخنگو، علی صالحی به عنوان تنها نامزد در این بخش 
با .1۰ رأی از مجموع 1۳ رأی مأخوذه به عنوان منشی دوم و سخنگو در دوره ششم 
باقی ماند. برای انتخاب خزانه دار نیز احمد شــریعتی به عنوان تنها نامزد در این 
بخش با ۹ رأی از مجموع 1۳ رأی مأخوذه برای ســال چهارم دوره ششم در این 

سمت باقی ماند.

بی آبی، در حالی مردم اصفهان را گلایه مند کرده که مسئولان می گویند ما تلاشمان را کرده ایم

افت فشار یا قطعی آب؟ مسئله این است!

معاون شهردار اصفهان:

ایستگاه های شارژ خودروهای برقی در شهر اصفهان توسعه می یابد

ترکیب هیئت رئیسه شورای ششم اصفهان تغییر نکرد

نورصالحی رئیس ماند

رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به مشکل آب شرب این کلان شهر، از استاندار اصفهان خواست که این مشکل 
در کوتاه ترین زمان رفع شود.

به گزارش »ایمنا«، مجید نادرالاصلی در حاشیه نطق رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان در خصوص وضعیت آب شرب اصفهان اظهار کرد: با قطعی آب شرب، 
مردم در انجام مسائل بهداشتی و واجبات خود دچار مشکل اساسی شده اند؛ بنابراین، ما به عنوان نمایندگان مردم اگر در این جلسه به این موضوع اشاره نکنیم، 

جفا به آنها کرده ایم.
وی افزود: وضعیت عجیبی برای مردم مناطق مختلف اصفهان پیش آمده است؛ شب گذشــته یادداشتی برای استاندار اصفهان در این خصوص نوشتم و اینجا 
نیز تأکید می کنم که تکلیف استاندار رفع مشکل آب شرب اصفهان در کوتاه ترین زمان است، اما هیچ اقدامی نشده است، در حالی که مردم آب شرب می خواهند.

رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: در دولت شهید رئیسی یک تا دو استان مشکل آب شرب پیدا کردند که دولت 
کمک کرد تا مشکل کمبود آب آنها حل شود، اما کسی به این معضل در اصفهان توجه ندارد.

نادرالاصلی تصریح کرد: سامانه دوم آب اصفهان که گذشتگان به خوبی زحمت آغاز عملیات اجرایی آن را کشیدند، در این دولت درباره پیگیری آن چیزی نشنیدیم؛ 
شهر اصفهان با بیش از ۲ میلیون نفر جمعیت، در مناطق مختلف به ویژه در شرق و شمال دچار مشکل آب شرب است که از مسئولان انتظار می رود این مسئله در 

کوتاه ترین زمان ممکن حل شود.

رئیس کمیسیون ویژه آب شورای شهر اصفهان:

مشکل آب شرب اصفهان در کوتاه ترین زمان رفع شود
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ســید مجتبی خیام نکویی، معاون وزیر و رئیس سازمان تحقیقات، آموزش 
و ترویج کشاورزی در مراسم امضای تفاهم نامه همکاری سازمان تحقیقات، 
آموزش و ترویج کشــاورزی با اتاق بازرگانی اصفهان در زمینه توسعه اقتصاد 
دانش بنیان بخش کشاورزی اظهار کرد: امنیت غذایی و کشاورزی در کشورمان 
تاکنون موضوع درجه اول نبوده است و این کاری به دولت ها ندارد.وی افزود: 
۹8 درصد شاغلان حوزه کشاورزی بخش خصوصی هستند. امروز باگذشت 
44 سال از پیروزی انقلاب اسلامی با فراز و نشیب های فراوان سفره مردم در 

حد توان تأمین شده است. 
خیام نکویی تصریح کرد: وقتی صحبت از امنیت غذایی می شود همه متوجه 
دولت می شــوند اما آیا در اتاق بازرگانی امنیت غذایی اولویت درجه یک بوده 
است؟رئیس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی گفت: میزان تولید 
بخش کشاورزی از 25 میلیون تن در 44 سال گذشته امروز به 133 میلیون تن 
رسیده است. باید واقع بینانه نگاه کنیم و بدانیم ظرفیت ها برای تأمین نیازهای 

مردم مکفی نیست و بر منابع فشار می آوریم.
وی افزود: درگذشــته ۹6 میلیارد مترمکعب آب در بخش کشاورزی استفاده 
می کردیم. اکنون میزان آب مصرفی در بخش کشاورزی کشور به 70 میلیارد 
مترمکعب در سال رسیده و در 20 سال آینده به 50 میلیارد مترمکعب کاهش 

خواهد یافت.خیام نکویی خاطرنشان کرد: کشــاورزی ما تاکنون معیشتی و 
غیراقتصادی بوده است، امروز باید به سمت اقتصادی شدن پیش برود و از 

پوسته معیشتی خارج شود.
رئیس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی با اشاره به اقدامات انجام 
شده در بخش کشاورزی بیان کرد: هم اکنون ۹8.5 درصد بذر گیاهی و زراعی 
موردنیاز در کشور تولید می شود تنها حدود 1.5 درصد بذر زراعی را از خارج وارد 
می کنیم و برای آن حدود 100 تا 120 میلیون دلار ارز خارج می شــود. همچنین 
8 هزار و 300 دانه گیاهی و 2000 گونه گیاهی در کشــور داریم که تنها 20 گونه از 

گیاهان دارویی اقتصاد ایجاد می کند و می تواند جایگزین نفت شود.
وی افزود: استفاده از فناوری های نوین و هوش مصنوعی در حوزه کشاورزی 
ضروری است. اگر بخواهیم میزان تولید را افزایش دهیم، بهره وری از بعد کیفی 
و کمی و حفظ منابع بر پایه آب وخاک با حفظ توان اکولوژیک باید موردتوجه 
باشد.خیام نکویی اعلام کرد: اصفهان شانزدهمین مرکز فناوری دانش بنیان 

کشاورزی و دهکده نوآوری و فناوری کشور را ایجاد خواهد کرد.
در پایان این نشست تفاهم نامه همکاری سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج 
کشــاورزی با اتاق بازرگانی اصفهان در زمینه توســعه اقتصاد دانش بنیان در 

بخش کشاورزی امضا شد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل دامپزشکی استان اصفهان، دوره آموزش ممیزی 
رسمی صنایع وابسته به دام با حضور دکتر ابراهیمی و دکتر امان الهی، کارشناسان 
دفتر نظارت بر بهداشت عمومی و مواد غذایی سازمان دامپزشکی کشور، رئیس 
و کارشناسان اداره نظارت بر بهداشت عمومی و مواد غذایی استان های اصفهان، 
یزد، مرکزی، فارس، کهگیلویه و بویراحمد و به میزبانی اداره کل دامپزشکی استان 
اصفهان به مدت دو روز برگزار شــد. در روز اول این دوره دکتر ســیدرضا موسوی، 
مدیر کل دامپزشکی اســتان اصفهان با حضور در محل برگزاری این دوره ضمن 
خوشامدگویی به مدرسین و میهمانان، برگزاری اینچنین جلسات را بسیار ارزشمند و 
تأثیرگذار دانست و مطالبی در خصوص مزایای وجود سامانه های نظارت بهداشتی 
در واحدهای دامی و وابسته به دام و تأثیر آن در ارتقای سطح بهداشتی محصولات 
و فرآورده های تولیدی و در نتیجه ارتقای بهداشت عمومی و امنیت و ایمنی غذایی 
جامعه ارائه کرد. در ادامه دکتر امان الهی، کارشناس دفتر نظارت بر بهداشت عمومی 
و مواد غذایی سازمان دامپزشکی کشور ضمن تشکر از میزبانی استان اصفهان و 
قدردانی از حضور مدعوین در جلسه، هدف از تشــکیل جلسه را یکسان سازی و 
هماهنگی ادارات کل در اجرای ممیزی های رسمی و صدور تأییدیه ها و گواهینامه 
های مربوط به واحد مــاده 2 آیین نامه اجرایی نظارت بهداشــتی بیان نمود و بر 
لزوم اجرای سامانه های نظارت بهداشــتی در واحدها تأکید کرد. پس از آن دکتر 

ابراهیمی نسب، کارشناس دفتر نظارت بر بهداشت عمومی و مواد غذایی سازمان 
دامپزشکی کشور در خصوص الزامات HACCP در واحدها و نحوه ممیزی نظام 
نامه و اجرای آن مطالبی به فراگیران آموزش داد. همچنین دکتر امان الهی نیز در 
خصوص اجرای GMP در واحدهای دامی و وابسته به آن با محوریت رعایت اصول 
GMP در کشتارگاه های طیور و مراکز بسته بندی مطالبی ارائه کرد.  در روز دوم این 
دوره آموزشی و پیرو اجرای عملی مطالب تدریس شده، بازدید ممیزی از یکی از 
کشتارگاه های صنعتی طیور استان انجام شد که هر یک از شرکت کنندگان در این 

بازدید به بررسی و ممیزی قسمت های مختلف این کشتارگاه پرداختند.

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: با تلاش های به عمل آمده در حوزه 
حفاظت اراضی ملی، امسال در مقایسه با مدت مشابه سال 1402، شاهد کاهش 
53 درصدی در تعداد تعرض و تصرف زمین خواران و افراد سودجو نسبت به اراضی 
ملی اســتان اصفهان بوده ایم. به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی از 
استان اصفهان، علیرضا قاری قرآن اظهار کرد: با دقت، هوشیاری و تلاش مجموعه 
فرماندهی یگان حفاظت اراضی استان اصفهان، اقدامات پیشگیرانه مؤثر در طول 
شبانه روز به ویژه ایام تعطیلات در جهت جلوگیری از تعرض به اراضی ملی در سطح 
استان اصفهان به عمل آمده است. وی افزود: اجرای طرح های تشدید حفاظت 
اراضی ملی و دولتی استان و همچنین پشتیبانی خوب مجموعه قضایی و انتظامی 
استان اصفهان موجب امنیت پایدار در راستای حفظ بیت المال در این حوزه شده 

است. مدیرکل راه و شهرسازی اســتان اصفهان ادامه داد: بر اساس آمارهای به 
دســت آمده در چهار ماهه سال جاری نسبت به مدت مشــابه سال 1402 شاهد 
کاهش 53 درصدی در تعداد تعرض و تصرف زمین خواران و افراد سودجو نسبت 
به اراضی ملی و دولتی استان اصفهان بوده ایم. وی بیان کرد: در چهار ماه ابتدایی 
سال 1402 تعداد 36 فقره تعرض به اراضی ملی و دولتی استان اصفهان واقع شده 
بود که مورد رفع تصرف قرار گرفت در حالی که این تعداد در سال جاری 17 فقره بوده 
است. قاری قرآن گفت: امسال با تلاش های عوامل یگان حفاظت اراضی استان 
اصفهان، 14.6 هکتار زمین دولتی و ملی در سطح استان رفع تصرف شده است.  7.6 
هکتار از این اراضی از طریق اجرای احکام قضایی، قلع و قمع و خلع ید بوده و مابقی 
از طریق رفع تصرف فوری از چنگال متصرفان خارج و به بیت المال بازگردانده شد.

معاون حمایت و سلامت کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اصفهان گفت: با 
مشارکت خیران نیک اندیش 33 دستگاه اکسیژن ساز به بیماران تحت حمایت 

کمیته امداد استان اصفهان اهدا شد.
هادی بنایی در گفت وگو با »مهر « اظهار کرد: با مشارکت نیکوکاران 33 دستگاه 
اکسیژن ساز به ارزشی بالغ بر 670 میلیون تومان تهیه و به بیماران تحت حمایت 

این نهاد اهدا شد.
وی با بیان اینکه نیکوکاران نقش مهمی در خدمت رسانی مطلوب به جامعه هدف 
تحت حمایت دارند، ادامه داد: با کمک های خیران بــرای توانمندی و کاهش 
دغدغه های مددجویان بیمار خاص و صعب العلاج تلاش می کنیم که با وجود 

درد و رنج ناشی از بیماری، به زندگی پر از امید خود ادامه دهند.
معاون حمایت و سلامت کمیته امداد اســتان اصفهان با تأکید براینکه اهمیت 
به درمان بیماران خاص و صعب العلاج تحت حمایــت باعث کاهش آلام آنها 
خواهد بود، افزود: طی ســه ماهه اول امســال برای کمک به تأمین تجهیزات 
درمان 626۹ نفر از بیماران تحت حمایت، بیش از 4 میلیارد و 170 میلیون تومان 

پرداخت شده است.
وی با اشــاره به اینکه مددجویانی که در مســیر ناهموار بیماری قرار می گیرند، 

نیازمند همراهی ویژه ای در تمام موارد هستند، گفت: علاوه بر ارائه کمک هزینه 
خرید انواع تجهیزات درمانی، توانبخشی، عصا، تشــک، تخت و … در دو سال 
اخیر با تشکیل صندوق حمایت از بیماران صعب العلاج زیر نظر وزارت بهداشت 
و سازمان بیمه سلامت، خدماتی که بیمه پایه و تکمیلی پوشش نمی دهند، در 

اختیار بیماران نیازمند قرار گرفته است.

»پایگاه قهرمانی« آکادمی های ورزشــی فرزندان کارکنــان فولادمبارکه در 
حاشیه برگزاری همایش بزرگ »قهرمانان آینده« ویژه والدین آکادمی های 

ورزشی فرزندان کارکنان فولادمبارکه افتتاح شد.
علیرضا کاظمی، معاون ســرمایه های انسانی و ســازماندهی شرکت فولاد 

مبارکه، در این باره گفت: در رویداد جدیدی که در مرداد ماه امسال خلق شد، 
یک پایگاه قهرمانی را در کنار آکادمی های ورزشی ایجاد کردیم تا به نیازهای 

مقدماتی و مراقبتی اعضای آکادمی های ورزشی پاسخ داده شود. 
وی افزود: این موارد شامل استعدادیابی ورزشی، شناخت اندام و موارد خود 
مراقبتی، خود کنترلی و روانشناسی، تغذیه ورزشی، فیزیولوژی ورزشی و … 
می شود.  در واقع، در پایگاه قهرمانی به سمت فعالیت چند رشته ای حرکت 
می کنیم تا تمام رشته های حوزه ورزش را به صورت تخصصی پوشش دهیم. 
چشــم انداز ما برای این جمعیت بیش از  3000 نفری اعضــای آکادمی ها، 
خروج قهرمانان آینده از پایگاه قهرمانی و ورود آنها به باشــگاه های سپاهان 

و سپاهان نوین است.
همچنین مجتبی لطفی، رئیس امور ورزش شرکت فولاد مبارکه، در این باره 
گفت: ورزشــکاران باید اصولی را رعایت کنند که در این پایگاه همه این موارد 
و نیازهای یک ورزشکار بررسی می شــود. هدف از افتتاح این پایگاه، ارتقای 
سطح فنی و سلامت اعضاست. آکادمی های ورزشی فرزندان کارکنان فولاد 
مبارکه در 6 رشته ورزشی فوتبال، والیبال، ژیمناستیک، واترپلو، شنا و دفاع 
شخصی برگزار می شود که صرفاً برای فرزندان کارکنان فولاد مبارکه است و به 

صورت مستمر در طول سال برگزار می شود.

در 4ماهه سال جاری؛
جرائم حوزه اراضی ملی استان اصفهان ۵۳ درصد کاهش یافت

معاون حمایت و سلامت کمیته امداد امام خمینی )ره( استان اصفهان:
۳۳ دستگاه اکسیژن ساز به مددجویان کمیته امداد اصفهان اهدا شد

»پایگاه قهرمانی« آکادمی های ورزشی فرزندان کارکنان شرکت فولاد مبارکه 
افتتاح شد

معاون وزیر جهادکشاورزی در مراسم انعقاد تفاهم نامه سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی با 
اتاق بازرگانی اصفهان:

تولیدات کشاورزی با استفاده از هوش مصنوعی افزایش می یابد

به میزبانی اداره کل دامپزشکی استان اصفهان صورت گرفت؛
برگزاری دوره آموزش ممیزی رسمی صنایع وابسته به دام


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8

